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ÚVODNÍ SLOVO

Milí bratři a sestry,
čtenáři Kobylístku,

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Dnešní nedělí jsme se přehoupli do dru-
hé půle přípravné doby velikonoční. 
K čemu to vlastně směřujeme? Na co se 
připravujeme? K oslavě něčeho, co je pro 
nás a  dějiny křesťanství naprosto podstat-
ného. K  oslavě Ježíšova vítězství nad vším 
temným v  životě každého člověka i  celého 
lidstva. Nad zlem a  utrpením tělesným du-
ševním i  duchovním, nad smrtí tělesnou 
i  duchovní, nad hříchem a  jeho původcem 
ďáblem. My pokřtění se připravujeme 
na  obnovu křestních slibů, že chceme 
cele patřit Bohu, a proto se zříkáme ducha 
zla a všeho, k čemu svádí. A ti mezi námi, 
kteří jsou nepokřtění, ale už začali obje-
vovat Krista a jeho dílo spásy a touží být 
do  něho ponořeni, se připojují na  uve-
dení do  křesťanského života křtem, 
biřmováním a  účastí na  eucharistii. 
Byla mi dopřána veliká milost, že smím už 
čtrnáct roků být průvodcem asi sto padesáti 
„otěhotněním“ z Ducha svatého neznámého 
data, ale konkrétním přesným narozením 
z  „vody a Ducha“. Letos to bude 26. března 
asi kolem dvaadvacáté hodiny u osmi dospě-
lých a pěti dětí. Doufám, že všechny porody 
proběhnou bez problémů. A  že budu moci 
vyjádřit radost podobnou SMS mé neteře 
a  jejího muže po nedávném narození jejich 
prvního dítěte: „přešťastní rodiče“. Někdy je 
však i v pavlovském duchu: „Znovu vás v bo-
lestech rodím“. Moc vás prosím o modlitbu 
za ně i za sebe. Mnohdy je čekají těžké zápa-
sy a pokušení.
Také máme před sebou mimořádnou 
vikariátní pouť ve  Svatém roce Božího 
milosrdenství. Ta je pro nás, pokřtěné 
hříšníky. Křtem jsme nebyli zbaveni své ná-
klonnosti ke zlu. A to se na nás stále naba-

luje. Hřích je nám milosrdným Bohem zno-
vu a  znovu odpouštěn – „Jak úžasné je tvé 
milosrdenství, Bože“ ve  svátosti smíření, 
a  teď se nám nabízí také odstranění všech 
jeho následků skrze tzv. odpustky ve  Sva-
tém roce Božího milosrdenství. O  tom se 
dočtěte na jiném místě Kobylístku. Když se 
tomu otevřeme, sobě i  druhým tím hodně 
pomůžeme. Celé lidstvo potřebuje Boží mi-
losrdenství a všechny ty, přes které proudí. 
Pomozme k  záchraně lidstva otevřením se 
Božímu milosrdenství. Rozjímejme o  něm 
a žijme z něho!

Milí bratři a sestry, k tomu vám 
ze srdce žehná váš farář 

P. Josef Brtník.

Vikariátní pouť
Pouť ve  Svatém roce Božího milosrdenství 
do  kostela Božského Srdce Páně v  Praze 
na Vinohradech farností IV. Pražského vik-
ariátu bude na první pátek 1. dubna s tímto 
programem: 
17.00 adorace, příležitost ke  svátosti smí-
ření
18.00 slavení eucharistie, průchod Svatou 
bránou
19.00 katecheze a po ní adorace do 20.30
Je to pro nás den a čas milosti, která se nám 
nabízí. Nebude večerní páteční bohosluž-
ba u nás. Celý náš vikariát je zván ke Sva-
té bráně Božího milosrdenství u Božského 
Srdce Páně. Je to pouť k  bráně Božího mi-
losrdenství. Přijměme s tím spojené náma-
hy putování i  výzvu k  očistě našich srdcí, 
která může být už v závěru přípravné doby 
velikonoční kdekoliv co nejupřímněji proži-
tou svátostí smíření. Na konkrétním místě 
účastí na bohoslužbě s přijetím Krista svá-
tostného a modlitbou za Svatého otce a jeho 
úmysly se otvíráme plodům darů odpustků 
vázaným na  Svaté brány. Také k  tomu pa-
tří rozjímání na  téma milosrdenství. Čtěte 
nebo naslouchejte pozorně texty svatopost-
ní doby. Značná část mluví o Božím milosr-
denství. Zapište si text, který vás zaujme, 
a celý týden se k němu vracejte. „Svatý rok 
milosrdenství se má stát velkou příležitostí 
k setkání každého člověka s Božím milosr-
denstvím, živou zkušeností s blízkostí Otce, 
jehož něhu je možné téměř hmatatelně vní-
mat, a  aby se tak posilovala víra každého 
věřícího a on aby o tom dokázal ještě účin-
něji vydávat svědectví.“
Svatý otec ale touží rozšířit možnost získat 
odpustky i na další okamžiky našeho živo-
ta. Proto je možné získat odpustky Svatého 
roku také při konání skutků milosrdenství. 
„Prosil jsem, aby církev v tomto Roce milo-
srdenství znovu objevila bohatství skryté 

ve  skutcích duchovního i  tělesného milo-
srdenství. Zkušenost s  milosrdenstvím lze 
totiž nejlépe poznat právě prostřednictvím 
konkrétních projevů, jak nás to učil i Ježíš. 
Vždy, když některý věřící osobně vykoná 
jeden či více z  těchto skutků, bezpochyby 
tak získá i odpustky spojené s tímto Svatým 
rokem.

Mezi skutky tělesného milosrdenství se 
především počítá:

 » dát najíst tomu, kdo má hlad
 » napít tomu, kdo trpí žízní
 » hostit toho, kdo nemá střechu nad hlavou
 » obléci ty, kdo nemají, co na sebe
 » navštěvovat nemocné a vězněné
 » pohřbívat mrtvé 
 » tradičně se také připojuje osvobozovat 

zajaté

A  ke  skutkům duchovního milosrden-
ství počítáme:

 » učit nevědomé 
 » radit především pochybujícím 
 » těšit zarmoucené 
 » posilovat klesající či napomínat hřešící 
 » trpělivě vše snášet 
 » odpouštět ubližujícím 
 » modlit se za živé i za mrtvé

Pokud se Boží milosrdenství dotkne nás, 
může se dotknout mnoha dalších lidí. Dovol-
me to Bohu a tak jeho milosrdenství zachrá-
ní svět. 

P. Josef Brtník

Návštěvy nemocných

Ve  vašich domovech uskutečníme před ve-
likonočními svátky v  pondělí 21. března 
od 10.00 do 12.00 a od 13.00 do 17.00. Prosí-
me o zapsání v sakristii do neděle 20. března.

P. Josef Brtník



Kobylístek březen 20164 5

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Ve znamení radosti – chvály 
15. března

Nechceme se uzavírat světu, ale svoji radost 
a  naději pramenící z  víry prožívat v  okol-
ním světu a  spolu s  ním. Tak praví text 2. 
vatikánského koncilu, který je zároveň i mo-
ttem letošního pastoračního roku farnosti. 
Tématu radosti bychom se chtěli věnovat 
i  na  březnových chválách. Radost je září-
cím znamením víry, jak píše Josef Zvěřina. 
Radost své církvi odkázal Ježíš: „To jsem 
vám pověděl, aby moje radost byla ve  vás 
a  vaše radost aby byla plná.“ (Jan 15,11) 
Milí přátelé, zveme vás na pravidelný večer 
chval, který se uskuteční v úterý 15. března 
v kostele po večerní mši, tj. zhruba od 19.30. 
Pojďte spolu s námi otevřít svá srdce radosti 
a  chválit Pána písněmi, společnou modlit-
bou, čtením z Písma a chvílemi ticha. Mod-
litba potrvá zhruba do  20.30 a  je otevřena 
všem z farnosti. Za kapelu Kairos

Markéta Růžičková

Zastavení s Donem Boskem

Srdečně zveme všechny sympatizanty Dona 
Boska, dobrodince, farníky, členy Salesián-
ské rodiny a zaměstnance salesiánských děl 
ke společnému setkání se v duchu jeho spi-
rituality. Zastavení začínají farní mší svatou 
v  18.30 a  pokračují slovem hlavního před-
staveného salesiánů na  daný měsíc, tichou 
adorací před Nejsvětější svátostí, osobními 
přímluvami, modlitbou za  toho, kdo první 
z  nás zemře, mariánskou modlitbou nebo 
písní a  slůvkem na  závěr. Konec setkání je 
přibližně ve 20.15. Nejbližší termíny setkání: 
18. 3., 15. 4. Příležitost ke svátosti smíření je 
vždy půl hodiny před začátkem večerní bo-
hoslužby, tj. od 18.00.

Vašek Kuchař

Klub seniorů zve 
13. 3.  Výstava pana Janáka - velikonoční 

pohlednice
10. 4.  Kostel Nejsvětějšího srdce Páně - 

brána milosrdenství
24. 4.  Posezení a zazpívání si  

s harmonikou Milana Miškaříka
Čas a  místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný ná-
hradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Farní shromáždění na webu

Milí farníci, kdo byste měli zájem vyslechnout 
si nahrávku z  farního shromáždění, které se 
uskutečnilo 21. února a týkalo se hospodaření 
a rozpočtu farnosti (zprávu ekonomické rady 
přednesli Petr Novák, Miroslav Novák a Vero-
nika Semerádová - v tomto Kobylístku je také 
tištěná zpráva od  ERF), dále Procesu Areál 
o stavebních úpravách v rámci Salesiánského 
centra (P. Václav Jiráček) a Projektu Salesián-
ského centra o sjednocování kobyliského sa-
lesiánského díla (P. Martin Hobza), můžete si 
ji stáhnout na farním webu v rubrice multime-
dia - přednášky, přesná adresa je níže. K dis-
pozici jsou i prezentace ERF a Procesu Areál.

Tomáš Redlich 
http://terezicka.cz/prednasky/
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Stavební úpravy 
Salesiánského centra

Každý kdo navštěvuje Salesiánské centrum 
nebo se aktivně zapojuje do  jeho dění, již 
jistě narazil na  nějakou potíž, která souvi-
sí s efektivním využíváním jeho prostor. To 
byl prvotní impuls pro rozběh procesu pra-
covně nazývaného „Proces Areál“, který si 
klade za cíl najít a realizovat řešení vedoucí 
ke  zlepšení podmínek využití prostor, kte-
ré máme k  dispozici. Více v  minulém čísle 
(únor 2016) v  článku Petra Nováka Proces 
Areál aneb jaké je lepší využití areálu Sale-
siánského centra?
První tři body, které z procesu Areál vzešly, 
budou vyžadovat k  řešení delší čas. Je to 
dáno mimo jiné i  tím, že poměrně výrazně 
zasáhnou do života farnosti, Salesiánského 
střediska mládeže, místní komunity sale-
siánů, Sadby i  vedení provincie. Řešením 
těchto bodů se v současné době zabývají ar-
chitekti a s výstupy jejich práce bychom vás 
rádi seznámili na Dni salesiánského centra 
v sobotu 21. 5.
Oproti tomu čtvrtý bod je možné částeč-
ně začít řešit již v dohledné době. Jedná se 
o  opravu vnitřních prostor Oratoře, tedy 
herny, která slouží dětem a  mladým lidem, 
půjčovny sportovních potřeb a  sociálního 
zázemí. Prostory byly adaptovány pro stáva-
jící účel již před 25 lety, přitom již tenkrát 
byla zachována celá řada prvků, které slou-
žily mnohem déle a dnes již jsou za hranicí 
životnosti. 
Opravu vnitřních prostor Oratoře chceme 
realizovat v červenci letošního roku. V tuto 
chvíli máme díky dobrovolnické práci stu-
dentů architektury zpracován návrh úpravy 
prostoru Oratoře tak, aby více odpovídal 
svému účelu. Měl by být odhlučněný, útulný, 
světlý – zkrátka příjemný pro děti. 
Rozpočet na celkovou opravu prostor je cca 

250 tisíc korun. Náklady plánujeme pokrýt 
částečně z vlastních zdrojů (pronájmy, bene-
fice), částečně ze zdrojů grantových (Praha 
8) a  částečně také z  darů. Proto prosíme 
o  podporu také vás. Pokud chcete přispět 
Salesiánskému středisku mládeže na  ten-
to účel, můžete tak učinit prostřednictvím 
bankovního účtu č. 27-7436400277/0100, 
specifický symbol 300. Do  zprávy pro pří-
jemce uveďte Váš kontakt, abychom Vám 
mohli zaslat potvrzení o  přijetí daru. Další 
možností podpory je také brigádnická po-
moc. O  přesném termínu brigády vás ještě 
budeme informovat.
Na  podporu opravy Oratoře se také bude 
dne 11. dubna v  19.00 v  Salesiánském di-
vadle konat benefiční koncert. Vystoupí 
na něm známý český kytarista Štěpán Rak. 
Vstupenky na  benefici je možné zakoupit 
na recepci Salesiánského centra.

P. Václav Jiráček

Živý růženec 

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí 28. 3., 11. 4., 9. 5., 6. 6. po večerní 
bohoslužbě. Na všechny se těší

Ludmila Růžičková
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Ubytování pro rodiny i jednotlivce  
„Stará fara“ v Dobré Vodě u Českých Budě-
jovic byla používána do  r. 2011 jako malý 
klášter. Objekt je po  rekonstrukci, nachází 
se v krásné velké zahradě. Blízko les i kou-
pání, v okolí mnoho výletních cílů. 
Fara se využívá pro různé aktivity, kromě 
toho celoročně přijímáme hosty. Společen-
ská místnost, kuchyň, kaple, koupelny s WC. 
Pokoje jsou dvoulůžkové, možnost přistýlek. 
Lze rozdělit na dvoupokojové apartmány. Je 
možné využít i farní sál s další kuchyní a to-
aletami. Parkování v zahradě. Venkovní po-
sezení, ohniště, pískoviště, houpačky, lana 
a další vybavení pro děti.
Další informace: Václav Boháč, faradv@
email.cz, mobil: 606  630  706 nebo 
776 661 074.

Tomáš Kubalík

Lednové a únorové setkání PRF
Během víkendu 15. – 17. ledna se konalo vý-
jezdové zasedání PRF ve Zdicích. Za stěžejní 
téma našeho setkání jsme si zvolili otázky 
spojené s řízením farnosti; naší snahou bylo 
zmapování či pojmenování současných vzta-
hů a aktivit, hledání toho, co funguje, i toho, 
co moc nefunguje. Za jedny z nejpalčivějších 
problémů považujeme odchod dětí druhého 
stupně z náboženství a jejich „mizení“ z pas-
toračního působení farnosti. Zaznamenali 
jsme také naléhavou potřebu věnovat se 
mladým rodinám a  vychovávat je k  tomu, 
aby vedly své děti k víře především ve svém 
domácím prostředí. Vnímáme také, že ve far-
nosti chybí společné aktivity pro chlapy.
Během diskuze týkající se řízení farnosti, 
které jsme věnovali sobotní dopoledne, jsme 
poznali, že na  tuto oblast existuje široká 
plejáda pohledů. Shodli jsme se na potřebě 
vzniku mapy aktivit, která by přehledně 
zobrazovala veškeré pastorační činnosti 
naší farnosti.
V  celém procesu jsme nejdříve hledali, ja-
kými měřítky budeme řízení posuzovat. 
I na základě aktivity z prosincové PRF jsme 
si sepsali body, které dělají řízení hodnotné. 
V druhém kroku jsme si definovali, co vlast-
ně řídíme – rozdělili jsme aktivity farnosti 
do 4 oblastí, které definují salesiánské dílo: 
škola, hřiště, domov, kaple. Současně jsme 
konstatovali, že se připravovaný Projekt 
Salesiánského centra, který nám představil 
Martin Hobza, v mnohém zabývá právě tou-
to problematikou.
Sobotní odpoledne jsme tedy věnovali reka-
pitulaci současného stavu v Procesu Areál, 
o němž nás informoval Martin Hobza. Klíčo-
vými body příští podoby areálu by měla být 
jasná a přehledná vstupní recepce, příjemné 
a  funkční prostory sloužící jako místo se-
tkávání a  kostel otevřený veřejnosti. Jedna 
z otázek se týká úprav prostor oratoře, kte-

ZPRÁVY Z FARNOSTI

ré jsou v nevyhovujícím stavu. Souvisí s tím 
také řešení parkování u hřiště, protože je to 
místo velkého pohybu dětí, které jsou auty 
ohrožovány.
Během našeho únorového setkání dne 14. 2. 
jsme se ještě vrátili k tématům projednáva-
ným ve Zdicích a zamýšleli jsme se nad tím, 
jaké oblasti by především měly být předmě-
tem práce pastorační rady. Ukazuje se, že 
naše pohledy na  poměr, nakolik být spíše 
hlasem poradním či spíše aktivní součástí 
pastorace, respektive nakolik je primárním 
posláním rady převážně teoretická činnost 
či spíše praktická, jsou značně rozdílné. 
Zkoušeli jsme též určit důvody, proč každý 
z  nás očekává od  činnosti pastorační rady 
něco jiného.
Petr Novák se rozhodl z pastorační rady ode-
jít.  Svůj další přínos pro farnost vidí v práci 
na  konkrétních věcech, například podílet 
se na organizaci nových sportovních aktivit 
pro děti. Zuzka Řeháková požádala o ukon-
čení práce v PRF z důvodu aktuálního mimo-
řádného vytížení v osobním životě.
Příští setkání se bude konat 13. 3. Prosíme, 
máte-li jakékoliv připomínky k  životu naší 
farnosti, sdělte je komukoliv z nás. A nalé-
havě prosíme, nezapomínejte na naši farnost 
ve svých modlitbách.

Franta Reichel

Nabídka letního vodáckého tábora

Ve dnech 30. 7. – 13. 8. pořádáme letní vo-
dácký tábor na řece HRON (Slovensko). Spí-
me pod stany, vaříme na ohni, vše potřebné 
si vezeme na  kánoích. V  rámci nového ná-
boru dětí ve věku 10 – 14 let je k dispozici 
několik volných míst. Tábora se zúčastňují 
věřící i  nevěřící děti, hlavním vedoucím je 
Kazimír Večerka (další informace na  čísle 
737 247 512).

Kazimír Večerka

Postní koncert v bohnickém 
kostele sv. Petra a Pavla

Každý měsíc se v kostele sv. Petra a Pavla ko-
nají pravidelné koncerty – Kulturní Osmičky. 
Repertoár je velmi rozmanitý: od vážné hud-
by, folku až po jazz nebo spirituály. Jsou však 
dvě výjimky v roce, kdy je program laděný dle 
liturgické doby: adventní koncert 8. prosince 
a koncert v době postní.  
Srdečně tímto zveme v  úterý 8. března 
od 19.30 na postní koncert duchovní hudby 
s názvem STABAT MATER. Účinkuje vokální 
soubor I Dilettanti pod vedením Čeňka Svo-
body, na  varhany doprovází Filip Dvořák.  
Zazní díla autorů:  Giovanni Pierluigi da Pa-
lestrina, Tomás Luis de Victoria, František 
Ignác Tůma.   Vstupné je dobrovolné, dopo-
ručené vstupné je 100 Kč. Podrobnosti o kon-
certech najdete na stránkách www.osmicky.
cz a facebooku www.facebookcom/osmicky

Renáta Molová
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Radostná zpráva

Dovolujeme si oznámit, že našemu bývalému 
farníkovi Ladislavu Hofmanovi, který pro 
vás delší čas sázel Kobylístek, se po  třech 
princeznách narodil malý princ

Vít Kostečka

 
Zpráva ekonomické rady farnosti 
o hospodaření farnosti v roce 2015 
a rozpočtu na rok 2016

Ekonomická rada farnosti („rada“) 
na  svém lednovém zasedání projednala 
předběžné výsledky hospodaření farnosti 
za  rok 2015 a  schválila rozpočet farnosti 
pro rok 2016. 

PŘEDBĚŽNÉ VÝSLEDKY 
HOSPODAŘENÍ ZA ROK 2015 
(účetní závěrka farnosti za  rok 2015 bude 
ekonomické radě předložena v březnu 2016)

Příjmy farnosti v roce 2015 činily celkem 
1 150 tis Kč. Z této částky představovaly ne-
dělní sbírky pro farnost 505 tis. Kč, sbírky 
vyhlašované a  odváděné pro účely jiných 
církevních subjektů 365 tis. Kč, dary od jed-
notlivců i  organizací 516 tis. Kč a  tržby 
za pronájem farního objektu ve Zdicích 60 
tis. Kč.
Na  provoz farnosti bylo vynaloženo cel-
kem 943 tis. Kč. Největšími výdajovými 
položkami byly: Výdaje na  energie a  vodu 
(plyn, elektřina, vodné stočné) 315 tis Kč, 
Příspěvek do  pastoračního fondu Praž-
ské Arcidiecéze ve výši 126 tis. Kč, Výdaje 
na bohoslužebné a pastorační pomůcky 113 
tis. Kč; výdaje na  farní časopis Kobylístek 
ve  výši 98 tis Kč, nájemné ve  výši 48 tis. 
Kč, hrazený Salesiánské Provincii Praha. 
Výdaje na  kancelářské potřeby, telefonní 
poplatky, pojištění činily 73 tis. Kč. Provoz 
fary ve  Zdicích stál 54 tis. Kč. V  minulém 
roce byla vyměněna okna v sakristii v ceně 
50 tis.  Kč a provedena oprava hromosvodu 
a  elektroinstalace v  částce 15 tis. Kč. Far-
nost přispěla animátorům na pouť do Turí-
na částkou 30 tis. Kč.
Celkově farnost hospodařila se ziskem 207 
tis. Kč, stav peněžních prostředků k  31. 
12. 2015 činil 1 103 tis. Kč.  

ROZPOČET FARNOSTI NA ROK 2016

Pro rok 2016 předpokládá ekonomická rada 
běžný provoz farnosti v podobném rozsahu 
jako v roce minulém. Tedy náklady na ener-
gie, bohoslužebné výdaje, nájem a základní 
služby jsou plánovány v  obdobné výši jako 
v  roce 2015, upravené o  předpokládanou 
inflaci. 

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Volejbalový turnaj
Dne 23. dubna se na  venkovních hřištích 
Salesiánského střediska mládeže v  Koby-
lisích bude konat Salesiánský volejbalový 
turnaj šestičlenných družstev. Začátek tur-
naje bude v  9.00, registrace v  8.45, konec 
v  cca 16 hodin. V  každém družstvu musí 
být na hřišti alespoň jedna hráčka, možnost 
střídání bez omezení. Bez omezení je i věk 
hráčů. Účastníci se mohou přihlásit do stře-
dy 20. 4. na e-mailech: 
liborcapla@seznam.cz 
nebo svobodamsdb@seznam.cz, a  to druž-
stva i  jednotlivci. Na  místě bude k  dispo-
zici  občerstvení a  oběd. Pro rodinné pří-
slušníky bude možnost využití části hřiště 
ke  kopané. Registrační poplatek 100 Kč/
družstvo bude použit na nákup cen pro ví-
tězné týmy. Přivítáme i  účast případných 
rozhodčích, jsou-li ve farnosti nějací. A di-
váky zveme samozřejmě také ;-). Na  vidě-
nou se těší

Michal Svoboda 
a Libor Čapla (SDB a ASC)

Výstava starých 
velikonočních pohlednic
Dnes se posílají ve  valné většině zprávy, 
fotografie, ale také blahopřání moderními 
médii, mobilem, nebo po internetu. Pokud 
budete mít zájem, můžete si připomenout 
„staré časy“ při konání výstavy velikonoč-
ních pohlednic z přelomu 19. a 20. století. 
Vystavené exponáty vám ukážou, jakou 
krásou a  rozmanitostí oslovovaly před 
sto lety adresáty svým výtvarným pojetím 
a písemným projevem.
Všechny srdečně zvu na tuto akci, která je 
pořádána v rámci setkání seniorů v neděli 
dne 13. 3. a koná se od 14.00 ve farním sále. 

Jiří Janák

Zápis do MŠ Na Přesypu
- křesťanské třídy

Dne 29., 30. a  31. března 2016 bude v  MŠ 
Na Přesypu čp. 4, Praha 8 - Troja,  probíhat zá-
pis na školní rok 2016/2017. Přicházejte do ře-
ditelny školy vždy od 14 do 17 hodin. Veškeré 
potřebné informace k zápisu najdete na webu 
níže. Těšíme se na Vás a na Vaše děti.

Eva Vodrážková a Marie Vlasatá
www.msnapresypu.cz

Manželství a rodina,
seminář a přednáška
V letošním roce s tématem Radost a naděje, 
chceme svou pozornost obrátit ve  farnosti 
také k prožívání manželského a  rodinného 
života. Rodina, jako malá domácí církev, 
je prvním místem, kde se učíme prožívat 
vzájemné mezilidské vztahy, zakoušíme, že 
jsme milováni, přijímáni, objevujeme svou 
vlastní hodnotu a  důstojnost, poznáváme 
víru, lásku, vztah k  Bohu a  smysl lidského 
života. Srdečně vás zveme na připravovanou 
přednášku a seminář, které by mohly být po-
vzbuzením na této společné cestě.

Radosti a strasti rodičů 
s dospívajícími dětmi
Dr. Michael Chytrý, rodinný terapeut, salesi-
án spolupracovník, středa 6. 4., 19.15, kostel.

Sexualita jako barometr 
manželského vztahu
Petr a Hana Imlaufovi, vedoucí pár snoube-
neckých setkání v rodině k přípravě na man-
želství, salesiáni spolupracovníci, sobotní 
seminář 30. 4., 9.00 – 12.00, farní sál. Hlídá-
ní dětí zajištěno.

P. Josef Brtník

ZPRÁVY Z FARNOSTI
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DĚTEMZPRÁVY Z FARNOSTI

2016 2015 meziroční

číselné údaje jsou v tisících Kč rozpočet předběžný výsledek změna

PŘÍJMY 1 277  1 150  127 

Sbírky 950  939 11 

Dary 620 516 104 

Dary odvedené -363 -365 2 

fara Zdice tržby  70 60 10 

VÝDAJE 1 250  943    307 

Spotřeba materiálu 193  141  52   

Spotřeba energie  305  315 -10  

Opravy a údržba  340  65   275   

Odvod na pastorační asistenty  126     126  

ostatní služby 226  242    -16

fara Zdice 60  54  6  

ZISK (Ztráta) 27 207 -180 

Stav peněžních prostředků v Kč K 31. 12. 2015

Pokladna  69 650 Kč

Běžný účet u ČS 1 033 720 Kč

CELKEM PENĚŽNÍ PROSTŘEDKY 1 103 370 Kč

Za ekonomickou radu farnosti
Petr Novák

Nad rámec běžných výdajů rada plánuje 
provést dvě významnějších akce technické-
ho rázu:

 » výmalbu kostela a  toalet v  odhadované 
výši 190 tis. Kč

 » opravu kuchyně ve  farním sále spo-
lu s  výměnou nefunkčních spotřebičů 
ve výši 180 tis. Kč

Tyto dvě akce budou financovány z vyhlá-
šených jednorázových sbírek a  z  finanč-
ních prostředků let minulých. Hospodářský 

výsledek pro rok 2016 je plánován ve výši  
27 tis. Kč  oproti roku předchozímu bude 
nižší.
Peněžní prostředky, které farnost spravu-
je na  svých účtech, jsou určeny převážně 
na nové  pastorační potřeby a charitativní 
pomoc. Část může být použita také na zlep-
šení prostředí areálu Salesiánského centra 
(více ve zprávě o Procesu Areál).

Stránku dětem připravila Hana Václavová.
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VELIKONOCE 2016VELIKONOCE 2016

BOHOSLUŽBY SVATÉHO TÝDNE V ROCE 2016
KVĚTNÁ NEDĚLE 7.30 slavnostní vstup uprostřed kostela
- PAŠIJE 9.00 průvod ze zahradní terasy (přijďte včas!)
  10.30 slavnostní vstup uprostřed kostela, zpívané pašije
  18.30  slavnostní vstup uprostřed kostela, zpívané pašije 

přineste si s sebou ratolesti jara – jívy, zlatý déšť

PONDĚLÍ, ÚTERÝ, STŘEDA  setkání s Hospodinovým trpícím Služebníkem
  středa 16.00  svátost smíření dětí mladšího školního věku

ZELENÝ ČTVRTEK 18.30 památka večeře Páně s umýváním nohou učedníků
   společná modlitba s Ježíšem v Getsemanech
    soukromá modlitba s  Ježíšem v Getsemanech přes celou 

noc 

VELKÝ PÁTEK   den přísného postu a pokud možno den pracovního vol-
na k intenzivnímu prožití tohoto dne doma i v kostele

  8.00 společná modlitba RCH a hodinky četby
  15.00 pobožnost křížové cesty pro děti
  18.30 velkopáteční obřady

BÍLÁ SOBOTA  den ticha, rozjímání nad smrtí u Kristova hrobu
  8.00 společná modlitba RCH a hodinky četby
  8.30 bezprostřední příprava na křest
  9.00 – 10.30 příprava ministrantů v kostele na večerní liturgii
  10.30 – 19.00   příležitost k osobní modlitbě u Božího hrobu, vstup 

bočním vchodem

VIGILIE VZKŘÍŠENÍ 20.00 slavnost velikonoční svíce
   bohoslužba slova
   bohoslužba křestní
   bohoslužba eucharistická
   dnes je vhodné vzít si své křestní svíce k obnově křtu

SLAVNOST 7.30 asperges na začátku eucharistické bohoslužby
ZMRTVÝCHVSTÁNÍ 9.00 asperges na začátku eucharistické bohoslužby
PÁNĚ 10.30 křest dětí při eucharistické bohoslužbě
  18.30 asperges na začátku eucharistické bohoslužby
    při každé bohoslužbě bude také žehnání velikonočních 

pokrmů

VELIKONOČNÍ PONDĚLÍ  bohoslužby 7.30, 9.00, 18.30 (10.30 NENÍ)

Svátost smíření v době postní
„V této svátosti věřící dostávají od Božího milosrdenství odpuštění urážek, kterých se proti Bohu 
dopustili, a zároveň se smiřují s církví, kterou poranili svými hříchy a která svou láskou, příkla-
dem a modlitbami pracuje na jejich obrácení“. 
(II. vatikánský koncil, Konstituce o církvi, článek 11)

„Věřícím ať se častěji doporučuje horlivější a účinnější účast na postní liturgii a kajících pobož-
nostech. Ať jsou vybízeni především k  tomu, aby podle nařízení a  tradice církve přistupovali 
v tuto dobu ke svátosti smíření, a mohli tak slavit velikonoční tajemství s čistým srdcem“. 
(Příprava na velikonoční svátky a jejich slavení, Řím 1988)

Příležitost ke svátosti smíření v našem kostele

 každý den od 18.00

 neděle půl hodiny před každou bohoslužbou
 (případně i během bohoslužby)

 pátek 18. 3. 17.30 společné slavení smíření 2. způsobem
  Přijďte včas a v hojném počtu!

  Ke službě smíření bude 6 – 8 kněží
 

 ve Svatém týdnu 
 pondělí – středa od 17.00 K dispozici budou 2 – 4 kněží
 středa 16.00 pro děti mladšího školního věku

V další dny bude už příležitost naprosto výjimečně!
Všichni kněží mají společně slavit liturgii těchto dní a všichni věřící už mají být s Kristem při 
památce poslední večeře s čistým srdcem.

„Ve svátosti smíření Otec přijímá syna, který se k němu vrací, Kristus bere ztracenou ovci na 
ramena a odnáší ji zpět do ovčince a Duch svatý znovu posvěcuje svůj chrám a plněji v něm pře-
bývá, což se pak projeví obnovenou nebo vroucněji prožívanou účastí na stolu Páně, takže nad 
dítětem, které se vrátilo zpět, je veliká radost na hostině Boží církve“. 
(Obřady pokání 6)
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RADOST A NADĚJE – ÚVAHY NAD DOKUMENTEM GAUDIUM ET SPES RADOST A NADĚJE – ÚVAHY NAD DOKUMENTEM GAUDIUM ET SPES

za druhé: sex stvořený Bohem je dobrý, neboť 
jako vrcholný projev manželského přijímání 
a  odevzdávání se jeden druhému je cestou 
vzájemného posvěcování muže a  ženy. To 
bylo pro leckteré puritány objevnou pravdou, 
neboť vzhledem k  prudérní výchově a  ta-
buizaci sexu – jež v  některých katolických 
rodinách přežívá dodnes – vyrostli mnozí 
katolíci v  mentalitě, která v  manželství vidí 
jen uzákoněné smilstvo a pro každou soulož 
požaduje nějaký dodatečně ospravedlňují-
cí motiv. S  tímto pojetím koncil, Bohu díky, 
skoncoval (GS 49). Za třetí: koncil připomíná 
rovnost a stejnou důstojnost muže a ženy (GS 
49), čímž alespoň částečně přispívá k překo-
nání jednostranných pohledů sv. Pavla či sv. 
Augustina i  mylných interpretací obou mys-
litelů: Pavlův názor – „Ženy mají být ve všem 
podřízeny svým mužům“ (Ef 5,24), případně 
„Žena ve společenství ať mlčí“ (1 Kor 14,34) – 
představuje jeho dobově podmíněný pohled, 
nikoliv neomylnou pravdu vedoucí ke spáse; 
přesto houževnatě přetrvává v povědomí vě-
řících. 

Archaická cudnost, s jakou se v dokumentu 
píše o  „úkonu manželském“, je až úsměvná 
a  dnešní puberťáky pobaví obdobně, jako 
mě během dospívání obveselovala Mravo-
uka katolická pro vyšší ústavy dívčí z r. 1901. 
Nicméně ačkoliv je styl kapitoly o manželství 
z  dnešního pohledu poněkud patetizující – 
například o sexu se hovoří jako o „pěstování 
manželské lásky“, či „plnění úkolu plození“ 
(GS 50) – je z  dokumentu patrná ocenění-
hodná snaha nemoralizovat, což v kontextu 
sexuální revoluce šedesátých let byl od kon-
cilních otců heroický výkon.

Krize – módní slovo 
Dnes je módní hovořit o  krizi manželství, 
avšak evergreeny četných farností – úpěnlivé 
modlitby za duchovní povolání – dávají spíše 
tušit krizi duchovního stavu. Loňský synod 

o  rodině ukázal, že spíše než manželství se 
v krizi nachází církevní nauka o manželství. 
Řada naléhavých problémů je za  dnešního 
stavu teologie manželství prakticky neřeši-
telná. Pokoncilní vývoj pojímal manželství po-
výtce optikou morálky či práva, což se často 
smrsklo na  antikoncepci a  rozvedené-znovu 
sezdané. Tak vzniklo to, čemu se přiléhavě, 
leč někdy posměšně říká katolická sexuální 
morálka. Jen nesměle zaznívají hlasy teolo-
gů, že církevní dokumenty by neměly zalézat 
pod manželskou peřinu, zatímco spiritualita 
manželství, biblická východiska či promyšle-
ná pastorace manželů jsou dosud v plenkách.

Nebylo v  silách koncilních otců podat ade-
kvátní nauku o manželství a rodině. Podobně 
jako bylo 19. století s  prvním vatikánským 
koncilem nedospělé pro zralou teologii církve 
a bylo nutno počkat celé jedno století, než při-
šla doba vhodná pro formulaci nauky o církvi 
– čím je o sobě a čím je pro svět – stejným způ-
sobem bylo 20. století (a  Druhý vatikánský 
koncil) nepřipravené pro artikulaci zralé a vy-
vážené církevní nauky o manželství a rodině. 

Doufejme, že současné století tuto naléhavou 
potřebu uspokojí: kromě jiného je značným 
příslibem i  rostoucí počet ženatých teologů 
a vdaných teoložek, kteří do teologie vnášejí 
jiné důrazy či pohledy a kladou odlišné otáz-
ky než teologové neženatí. Že mohou přinést 
klíčové podněty teologii manželství je přiro-
zené. A co my ostatní? Zkusme šlágry mod-
liteb za  duchovní povolání doplnit o  prosby 
za  manželství a  rodiny; zaslouží si to úplně 
stejně – a Gaudium et spes nás k tomu zava-
zuje.

Franta Reichel

Důstojnost manželství a rodiny
Šťastný život člověka i lidské a křesťanské společnosti těsně souvisí s dobrým 
stavem manželského a rodinného společenství. (…) Důstojnost této instituce 
však není všude stejně zřejmá, protože ji zatemňuje mnohoženství, nákaza 
rozvodovosti, takzvaná volná láska a jiné deformace. (…) Koncil proto 
zamýšlí objasnit některé body církevní nauky, aby tak poučil a posílil křesťany 
a všechny lidi, kteří se snaží hájit a podporovat původní důstojnost a vynikající 
posvátnou hodnotu manželského stavu. (GS 47) 

V našich úvahách se dostáváme ke druhé 
části konstituce Gaudium et spes věnova-

né konkrétním oblastem života společnosti 
– manželství, kultuře, hospodářství, politice 
– jež jsou výsostnými tématy sociální nauky 
církve. Ta se otevřela legendární encykli-
kou Rerum novarum Lva XIII. (1891), avšak 
její ucelená a souhrnná formulace je jedním 
z  důsledků Druhého vatikánského koncilu: 
ne bez důvodu se Kompendium sociální nauky 
církve, považované za přímý plod koncilu, drží 
stejné struktury jako Gaudium et spes. Proto 
– po  všeobecném úvodu – je první pojedná-
vána rodina jakožto primární základ společ-
nosti (GS 52). Manželství a  rodinu považuje 
Gaudium es spes – stejně jako kompendium 
– za  první přirozené společenství, které se 
těší nezadatelným právům a  které má vůči 
společnosti i státní moci prioritu: společnost 
i stát jsou pro rodinu, ne naopak. Manželství 
není jen list papíru či sociální konvence – sám 
Bůh je původcem manželství (GS 48), které je 
stvořeno k obrazu Božímu (GS 52), neboť Bůh 
nestvořil pouze člověka, muže a  ženu; stvo-
řil i  jejich vzájemný vztah, manželství, které 
je obrazem vnitrobožských vztahů Trojice. 
Nyní je patrné, proč jsme v  úvodu věnovali 
tolik pozornosti antropologickým principům: 
správné chápání lidské osoby umožňuje za-
mýšlet se nad důstojností manželství, otázka-

mi sexuality, početí, embryonálního vývoje či 
výchovy. Bez vhodné personalistické filosofie 
se jen těžko čelí destruktivním genderovým 
ideologiím či zmateným představám o  man-
želství a rodině.

Vlastní text kapitoly Gaudium et spes o  ro-
dině a  manželství není převratný, články 47 
– 52 jsou spíše recyklací encykliky Pia XI. 
Casti connubii z r. 1930 a ukázkou nezralosti 
a bezradnosti, s níž koncilní otcové stáli před 
tématem manželství. Proto některé otázky 
manželství (např. ohledně prostředků regu-
lace početí) koncil záměrně odložil, vědom si 
nedostatečného poznání a nutnosti hlubšího 
vhledu. Konečný úsudek si vymínil Pavel VI. 
a o tři roky později jej publikoval v encyklice 
Humanae vitae. Ta od svého vydání nepřestá-
vá jitřit emoce, nechtěně přispěla k polarizaci 
církve a  ovlivňuje myšlení katolických man-
želů i teologů do dnešních dnů. Na neideolo-
gizovanou integraci do morálního učení círk-
ve encyklika teprve čeká. 

Sexem k vzájemnému posvěcení 
Konstituce Gaudium et spes však připomí-
ná tři zásadní pravdy – za  prvé: manželství 
jako chtěné od  Boha je dobré, stejně dobré 
jako duchovní povolání, neboť je cestou vzá-
jemného posvěcování muže a  ženy (GS 48); 
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Rodina: Manželství
Drazí bratři a sestry, v našem cyklu katechezí o rodině se přímo dotkneme 
krásy křesťanského manželství. To není pouhý obřad, který se koná v kostele, 
s květinovou výzdobou, šaty a fotkami... Křesťanské manželství je svátost, 
která se slaví v církvi a která také vytváří církev, neboť dává počátek novému 
rodinnému společenství. 
Milující se muž a žena 
– to je mistrovské dílo
Evangelista Jan podává příhodu ze svatby 
v  Káni, na  které byli přítomni Panna Maria 
a  Ježíš se svými prvními učedníky. Ježíš byl 
na této svatbě nejenom přítomen, ale „zachrá-
nil tuto slavnost“ zázrakem proměnění vody 
ve víno! První ze zázračných znamení, kterým 
zjevil svoji slávu, tedy uskutečnil v souvislosti 
s manželstvím a bylo to gesto velké sympatie 
ke vznikající rodině, gesto podnícené Mariinou 
mateřskou péčí. Vrací nás to ke knize Geneze, 
kde Bůh dokončuje stvoření mistrovským dí-
lem muže a ženy. Ježíš začíná se svými zázraky 
právě zde u tohoto mistrovského díla, v man-
želství, na svatbě muže a ženy. Ježíš nás tak učí, 
že mistrovským dílem společnosti je rodina: 
milující se muž a žena! To je mistrovské dílo!
Zdá se, že je dnes nesnadné mluvit o manžel-
ství jako o slavnosti, která se obnovuje během 
času v  různých životních obdobích manželů. 
Vskutku je stále méně lidí, kteří uzavírají sňa-
tek. Mladí se nechtějí ženit a vdávat, to je fakt. 
Těžkosti společného soužití manželů či rodiny 
vedou stále častěji a rychleji k rozpadu svaz-
ků a  důsledky nesou především děti. Pokud 
odmalička zakoušíš, že manželství je svazkem 
„na  dobu určitou“, nevědomky to tak bude 
i u  tebe. Mnozí mladí skutečně nemají v plá-
nu uzavírat neodvolatelný svazek a  zakládat 
rodinu natrvalo. Myslím, že se musíme velice 
vážně zamyslet nad tím, proč se mnozí mladí 
„necítí na manželství“. Je to kultura prozatím-

nosti, všechno je provizorní a zdá se, jako by 
neexistovalo nic definitivního.
To, že mladí odmítají sňatek, je jedna ze staros-
tí, které dnes vyvstávají. Proč se nechtějí brát? 
Proč dávají často přednost soužití či „ reduko-
vané odpovědnosti“? Proč mají mnozí i  mezi 
pokřtěnými malou důvěru v manželství a v ro-
dinu? Je důležité se to snažit pochopit, pokud 
chceme, aby mladí mohli nacházet správnou 
cestu. Proč nemají důvěru v rodinu?
Ve skutečnosti takřka všichni muži i ženy chtě-
jí stabilní citovou jistotu, solidní manželství 
a šťastnou rodinu. Rodina je na vrcholu oblíbe-
nosti mezi mladými lidmi, ale ze strachu, že se 
spletou, mnozí na ni ani nepomýšlí, a přestože 
jsou křesťané, neuvažují o  svátostném man-
želství, jedinečné a neopakovatelné smlouvě, 
která se stává svědectvím víry. Snad právě ten-
to strach ze selhání je tou největší překážkou 
přijetí slov Krista, který přislibuje milost man-
želskému spojení a rodině.
Nejvíce přesvědčivým svědectvím o požehnání 
křesťanského manželství je dobrý život křes-
ťanských manželů a rodiny. Není lepšího způ-
sobu vyjádření krásy této svátosti! Bohem po-
svěcené manželství chrání onen svazek muže 
a ženy, který Bůh požehnal již na počátku stvo-
ření, a je zdrojem pokoje a dobra po celý man-
želský a rodinný život. 
Drazí bratři a sestry, nemějme strach pozvat Je-
žíše na svatbu, pozvat jej k sobě domů, aby byl 
s námi a opatroval rodinu. A nemějme strach 
pozvat také Jeho matku Marii! Křesťané, kteří 

S FRANTIŠKEM O MANŽELSTVÍ A RODINĚ S FRANTIŠKEM O MANŽELSTVÍ A RODINĚ

se berou v  Pánu, jsou proměňováni na  účin-
né znamení Boží lásky. Křesťané neuzavírají 
sňatek pouze kvůli sobě, ale berou se v Pánu 
k užitku celého společenství, celé společnosti.

Manželství – tajemství a povolání 
k účasti na poslání církve
Apoštol Pavel to shrnuje známým výrokem: 
„Toto tajemství – říká o manželství - je veliké; 
mám na mysli vztah Krista a církve“. Pavel in-
spirovaný Duchem svatým tvrdí, že láska mezi 
manžely je obrazem lásky mezi Kristem a círk-
ví. Nepředstavitelná důstojnost! Ve skutečnos-
ti je však vepsána ve stvořitelském plánu Boha 
a bezpočet křesťanských manželů ji navzdory 
svým omezením a hříchům spolu s Kristovou 
milostí uskutečnili!
Svatý Pavel mluví o  novém životě v  Kristu 
a říká, že všichni křesťané jsou povoláni se mít 
rádi, jako nás miloval Kristus, a  „podřizovat 
se jedni druhým“, což znamená jedni druhým 
sloužit. A v  této souvislosti uvádí tuto analo-
gii mezi manželským párem a vztahem Krista 
a církve. Je zřejmé, že tato analogie je nedoko-
nalá, ale je třeba chápat její duchovní smysl, 
který je vznešený a  revoluční a  zároveň jed-
noduchý a dosažitelný každému muži a každé 
ženě, kteří se svěřují Boží milosti.
Manžel – říká Pavel – má mít svou ženu rád 
„jako vlastní tělo“; milovat ji jako Kristus „mi-
loval církev a vydal sám sebe za ni“. A vy, zde 
přítomní manželé, rozumíte tomu? Milovat 
vlastní manželku jako Kristus miluje církev – 
to je míněno vážně, nikoli žertem! 
Svátost manželství je obrovský úkon víry 
a lásky: dosvědčuje odvahu víry v krásu stvo-
řitelského úkonu Boha a život oné lásky, která 
pobádá jít stále dál, za sebe i za rodinu samu. 
V  hloubi tohoto stvořitelského mystéria, po-
znaného a  obnoveného ve  svojí ryzosti, se 
otevírá druhý velký horizont, který charakte-
rizuje svátost manželství. Rozhodnutí „vzít se 
v  Pánu“, toto rozhodnutí, zahrnuje misionář-
skou dimenzi, což znamená ochotu srdce zpro-

středkovávat Boží požehnání a Pánovu milost 
všem. Křesťanští manželé mají totiž  jakožto 
manželé  účast na  poslání církve. K  tomu je 
zapotřebí odvahy! Milovat jako Kristus miluje 
církev - to vyžaduje odvahu!
Slavení této svátosti nemůže ponechávat stra-
nou tuto spoluzodpovědnost rodinného života 
za  obrovské církevní, misijní poslání lásky. 
Život církve se pokaždé obohacuje krásou 
svatební smlouvy, stejně jako se ochuzuje po-
každé, když je zohyzděna. Aby církev mohla 
nabízet všem dary víry, lásky a naděje, potře-
buje také, aby manželé odvážně prokazovali 
věrnost svojí svátostné milosti! Boží lid potře-
buje jejich každodenní putování ve víře, lásce 
a naději spolu se všemi radostmi a námahami, 
které s sebou v manželství a rodině toto puto-
vání nese.
Svatý Pavel má pravdu: toto je skutečně „veliké 
tajemství“! Muži a  ženy dostatečně odvážní, 
aby nesli tento poklad v „hliněných nádobách“ 
svého lidství, jsou bytostným zdrojem pro cír-
kev a pro celý svět. Bůh jim za to natisíckrát 
žehnej!

Z katechezí papeže Františka vy-
brali Pavla a Tomáš Redlichovi

www.radiovaticana.cz 
(rubrika Svatý otec, Generální audience) 

Přímluvné modlitby 
Bože, Otče, chválíme Tě za  dar manželství 
a  prosíme Tě, pomáhej nám objevovat v  něm 
skrze vzájemnou lásku Tvé mistrovské dílo.

Ježíši, Boží Synu, Ty jsi na  svatbě v  Káni po-
mohl manželům k vzájemné radosti, zveme Tě 
do našich rodin a vztahů, kéž jsou křesťanská 
manželství, zvláště pro mládež, svědectvím ra-
dostného a naplněného života.     

Duchu svatý, manželství je povoláním a účastí 
na  poslání církve, prosíme, naplňuj manžele 
odvahou k lásce, která je službou rodině i spo-
lečnosti. 
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Úterky u Terky
„Aby všichni byli jedno jako ty, Otče, ve mně 
a já v tobě,“ (J 17, 21) měl říci Pán Ježíš před-
tím, než byl zrazen. Nicméně po  dvou tisí-
cích letech můžeme konstatovat, že mini-
málně po institucionální stránce je Kristova 
církev rozdělena. 22. března (nejen) proto 
pořádáme ekumenický Velký Úterek, sho-
dou okolností konající se právě ve  Svatém 
týdnu. Bude se konat ve spolupráci s mláde-
ží z Českobratrské církve evangelické a dis-

kuze bude nejen směřována na  to, co nás 
spojuje, ale také v  čem se lišíme nebo čím 
se můžeme navzájem obohatit. 8., 15. a 29. 
března a poté ještě 5. dubna budou malé dis-
kusní skupinky. Sledujte naše facebookové 
stránky (fb.com/uterky/), kde se dozvíte více 
informací. Celý úterkový tým Vám také ale-
spoň takto přeje požehnanou dobu postní 
i radostné Velikonoce!

Dominik Vachuda

Don’t stop 2016
Jak je již v  naší farnosti tradicí, proběhla 
i tento rok na začátek postní doby duchovní 
obnova Don’t stop. Tentokrát se ovšem ko-
nala překvapivě v  Karlíně u  sester salesiá-
nek, ne ve  středisku, jak bylo dlouholetým 
zvykem, a nesla heslo Jak velké je tvé milo-
srdenství, Bože.
Sešli jsme se v poměrně hojném počtu v pá-
tek odpoledne a po několika seznamovacích 
hrách a  večeři jsme se vydali na  křížovou 
cestu na  Vítkov, kterou jsme paradoxně 
zakončili ve  stínu velkého Žižky. Následu-
jící den dopoledne nás čekala přednáška 
od sestry Hanky Gennertové z Plzně, která 
se s námi zamýšlela nad textem z evangelia 
podle Jana. Jednalo se konkrétně o obrácení 
samařské ženy u  studny. Následovala mož-
nost rozjímání nad písmem. Duchovní dopo-
ledne jsme završili mší a  svědectvím dvou 
mladých sourozenců, kteří přijeli s Hankou 
a připravují se s ní na přijetí svátosti křtu. 
Po  obědě následovali workshopy, kde jsme 
si mohli vybrat od  duchovní procházky až 
po smažení palačinek a následně jsme mu-
seli složit ve  správném pořadí text, který 
jsme četli dopoledne. Večer jsme strávili již 
tradiční modlitbou s rozjímáním a možností 

svátosti smíření. Následující den nás ještě 
čekala krátká přednáška o  tom, jak prožít 
dobu postní s  konkrétním návrhem a  poté 
jsme se duchovně obnoveni rozjeli do svých 
domovů.

Fabian Blažek

Duchovní obnova pro rodiny s dětmi – Pavouček

Ve čtvrtek 25. 2. se během pozdních od-
poledních hodin začínaly sjíždět rodiny 

do  příjemného křesťanského střediska Im-
manuel u  Ždírce nad Doubravou. Některé 
rodiny postupně přijížděly během večera 

a nakonec se sešlo devět manželských párů, 
aby si vyslechlo úvodní slovo Zdeňka Janča-
říka. Tématem letošní duchovní obnovy bylo 
Turínské plátno. Hned v úvodu nás zaujalo 
působivé přirovnání tváře z Turínského plát-
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na a pohledu kosmonautů z vesmíru na pla-
netu Zemi (pro konkrétnější představu zvolil 
Zdeněk ukázku ze začátku filmu Gravitace). 
Obojí je dech beroucí a budí úžas. Inspirující 
též byla modlitba svatého Ignáce „Duše Kris-
tova, posvěť mě“:

Duše Kristova, posvěť mě.
Tělo Kristovo, zachraň mě.
Krvi Kristova, opoj mě.
Vodo z boku Kristova, obmyj mě.
Utrpení Kristovo, posilni mě.
Dobrý Ježíši, vyslyš mě.
Ve svých ranách ukryj mě.
Nedopusť, abych se odloučil od tebe.
Před zlým nepřítelem ochraň mě.
V hodině mé smrti zavolej mě.
A dej, ať přijdu k tobě,
abych tě s tvými svatými
chválil navěky.
Amen.

Páteční ráno nás k úžasu vyzývalo čerstvou 
sněhovou nadílkou, od  níž se zářivě odrá-
žely sluneční paprsky. Po  vydatné snídani 
jsme všichni odjeli na výlet do Nasavrk, kde 
je v  zámečku keltská expozice a  v  přírodě 
naučná stezka po stopách Keltů. Na tu jsme 
se všichni vydali nejprve. Cestou děti plnily 
úkoly inspirované pohádkami o  hejkalech, 
vílách a  skřítcích zdejšího kraje. Postupně 
se od  výpravy oddělovaly různé skupinky 
podle náročnosti terénu a  schopností ma-
lých výletníků. Některé rodiny zhlédly ještě 
expozici v zámečku, jiné prošly přímo v te-
rénu bývalé keltské oppidum. Znavení vý-
letníci se občerstvili po návratu nejprve mší 
svatou, jejímž ústředním tématem byl svatý 
kříž a  svatá Helena, následně pak večeří. 
Po  večeři připravil Pepa Cícha promítání 
fotografií z  letního tábora rodin. Naše řady 
rozšířily další dvě rodiny.
Ve  večerních hodinách pak Zdeněk dále 
rozvíjel téma Turínského plátna, ukřižová-

ní a  uctívání relikvií obecně. Takže kromě 
historie plátna jsme se mohli inspirovat fi-
lozofickou úvahou o zázracích obecně, kdy 
jsou překročena pravidla přírody a takzvaně 
„praská věda“ a my si připadáme jako Moj-
žíš před hořícím keřem. S pokorou si máme 
zout opánky, protože místo, na kterém stojí-
me, je svaté. A i když Turínské plátno mlčí, 
hluboce k  nám může promlouvat. Stačí 
vstoupit do „temnoty víry“. A s pokorou ne-
chat Bohu tajemství, která si chce ponechat. 
Po výživném duchovním tématu nás Zdeněk 
ještě potěšil bluesovou písní a pestrými his-
torkami ze života salesiánského…
Sobotní ráno se neslo v  duchu příležitosti 
ke  svátosti smíření a  pokračovalo výletem 
do Slatiňan u Chrudimi, kde jsme prošli ko-
lem zámku, pokračovali zámeckým parkem 
a došli ke Kočičímu hrádku, což je zmenše-
nina hradu, kterou děti mohou prolézat dle 
libosti. Další výbornou atrakcí (nejen pro 
děti) byla rozhledna Bára na Čertově skalce 
a  lanový park u  ní. Tématem předvečerní 
mše svaté bylo setkání s Bohem. Po večeři se 
s dětmi rozloučil místní hejkal při bojovko-
vém hledání pokladu. A s dospělými se roz-
loučilo Turínské plátno působivým filmem 
italských autorů ve slovenském jazyce. Mu-
sím přiznat, že vidět malé fotografie Turín-
ského plátna, nebo jeho projekci na velkém 
plátně je opravdu velký rozdíl. Myslím, že to 
nějakým způsobem hodně zapůsobilo na ka-
ždého z přítomných.
V neděli 28. 2. po snídani jsme se postupně 
začali rozjíždět k domovu, někdo ještě ces-
tou zpět zvolil nějaký zajímavý výlet.
Jménem všech rodin děkujeme organizá-
torům akce Endymu a  Katce Remešovým 
a také Zdeňkovi Jančaříkovi, který si pro nás 
připravil zajímavý inspirující duchovní pro-
gram. Za nápaditý program pro děti děkuje-
me Katce a Radce Cíchové. 

Štěpánka a Petr Syrových

Výtvarné a vzdělávací semináře – jaro 2016
BŘEZEN

 » 15. 3.  Základy první pomoci (nejen) pro 
děti  - Mgr. Lucie Vernerová

 » 22. - 29. 3.  Konflikt (mezi partnery, děti –  
  rodiči) - Mgr. Vojtěch Sivek, SDB

 » 22. 3. Konflikt, jak mu rozumět? 
 » 29. 3. Konflikt, jak s ním zacházet? 

DUBEN
 » 5. 4.  Výroba keramického květináče – 

Marie Muchová
 » 12. 4.  Výroba hodin + tisk na textil – Jitka 

Čaplová
 » 19. - 26. 4.  Praktické semináře o výchově  

  - Mgr. Hana Imlaufová
 » 19. 4.  Dovolit, či zakázat? O  správném 

nastavení hranic ve výchově 
 » 26. 4.  Jak u dětí rozvíjet jemnou motoriku 

a grafomotoriku 

KVĚTEN
 » 3. 5.  Glazování keramického květináče 

– Marie Muchová
 » 10. 5.  Hodiny a tisk na textil – dokončení 

- Jitka Čaplová
 » 17. - 24. 5.  Efektivní komunikace –  

  Mgr. Gabriela Böhmová 
 » 17. 5. Sebevědomá komunikace v rodině
 » 24. 5.  Jak ukoučovat rodinu (případně sebe)

Všechny termíny jsou úterý 9.30 – 11.30.
Výtvarné semináře v Klubovně keramiky, vzdě-
lávací semináře v klubovně U Šakala. 
Hlídání dětí v klubovně U Hrocha – v ceně semi-
náře. Pro děti je třeba vzít přezůvky a podepsa-
nou svačinu. Na seminář je nutné přihlášení: 
Mgr.  Eva Klimánková, eva.klimankova@
strediskokobylisy.cz, tel.: 777 182 712

Eva Klimánková

Semináře pro rodiče
Centrum pro rodinu SaSM  zve všechny rodi-
če na vzdělávací semináře:
» Čtvrtek 7. 4.: „Výchova kluků“ (pro velký 
zájem opakujeme). Proč obvykle kluci zlobí 
víc než holčičky? Proč mají většinou horší 
výsledky ve škole? Proč se stále vrtí, vyrušují 
a neposedí? Proč si vyrábějí zbraně a neustá-
le bojují? Seminář odpovídá nejen na příčiny 
chování chlapců, ale přináší i  řadu podnětů 
pro jejich výchovu. Lektorka: psycholožka 
a  psychoterapeutka Vladislava Bartáková, 
matka čtyř synů. Vstupné: 150 Kč/osoba, 200 
Kč/pár.
» Čtvrtek 14. a 21. 4.: „Workshop rodinného 
plánování“ aneb „Máte VELKÉ PLÁNY nebo 
jen zbožná přání?“ (dvoudílný workshop). Plá-
nování a realizace plánů vyžaduje především 
sebe-reflexi a  sebe-vědomí. Mít jasno v  tom, 

co skutečně chci a co pro to potřebuji dělat. 
Nestačí jen vyplnit tabulku a mít diář. Formou 
skupinového koučování se naučíme poznávat 
své potřeby a  prohlubovat své sebe-vědomí, 
plánovat dlouhodobé cíle, pracovat s týdenní-
mi a denními plány, řídit sebe a svůj čas a zís-
kat přehled a kontrolu nad úkoly a  termíny. 
Na  workshopu budeme pracovat s  našimi 
plány v  naší reálné situaci. Naučíme se, jak 
plánovat v rodině a společně doma s dětmi.
Lektorka: Mgr.  Gabriela Böhmová. Vstupné: 
200 Kč (za celý workshop).

Oba semináře proběhnou v klubovně U Hro-
cha, vždy od  18.00 – 21.00. Bližší informace 
a  přihlašování na  blanka.malcova@stre-
diskokobylisy.cz, tel.: 733 143 069

Blanka Malcová
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ní působení na mladé lidi a zmenšování rizik, 
která jim hrozí. Nebo předcházení rizikům spo-
jeným s konflikty mezi nimi a jejich okolím. Te-
rénní pracovníci se tak stávají nezřídka kdy me-
diátory konfliktů při vyjadřování a prosazování 
potřeb mladých lidí ve směru ke společnosti. 

A  co přináší tato práce samotným terénním 
pracovníkům? Zajímavé životní momenty, ně-
kdy veselé, jindy vyčerpávající, ale z každé nové 
situace, která překvapí, se učí dělat práci kvalit-
něji a s elánem. 

Eva Špačková

Vrtule v ulicích Prahy 8

Od ledna 2013 můžete v ulicích Prahy 8 po-
tkat terénní sociální pracovníky z  Nízko-

prahového klubu Vrtule, který sídlí na  Koby-
liském náměstí. Klub Vrtule je jeden z programů 
Salesiánského střediska mládeže – střediska 
volného času o.p.s. a funguje především i díky 
velkému přispění ze strany městské části Prahy 
8, která tuto činnost významně podporuje. So-
ciální pracovníci se pohybují v lokalitách Ládví, 
Kobylisy a Bohnice, kde nejprve aktivně vyhle-
dávají mladé lidi ve věku 13 – 22 let, kteří tráví 
svůj volný čas na „ulici“, baví se s nimi, navazují 
kontakty. 
Tereza, sociální pracovnice, vysvětluje: „Když 
si nás mladí otestují, pracujeme na  vytvoření 
vztahu založeného na důvěře, ve kterém se nám 
mohou svěřovat se svými obtížemi nebo prostě 
s tím, co je trápí. Jedná se o dlouhodobější pro-
ces, ve  kterém si potřebují osahat naše mož-
nosti a hlavně naši roli. Tedy, že nejsme jejich 
kamarádi ani učitelé nebo rodiče či tzv. sociál-
ka. Ale v práci s mladými se rozhodně vyplatí 
trpělivost.“ Tomáš, terénní pracovník, dodává: 
„Smyslem naší práce je mladým lidem na „ulici“ 

poskytovat poradenství, které jim pomáhá řešit 
jednotlivé problémy. Při dlouhodobější soustav-
né práci s  jedním klientem se práce podobá 
osobnímu koučinku.“  
Terénní práci je možné přiblížit i  pomocí roz-
hovorů s několika mladými. Terénní pracovní-
ci se ptali například na to, co se honilo hlavou 
klientům, když je na ulici poprvé oslovili: „Bylo 
to moc milé setkání, byli přátelští,“ odpověděl 
jeden z dotazovaných. Objevily se však i odpo-
vědi typu: „Myslel jsem si, že to jsou jehovisti.“ 
Tato odpověď vystihuje úskalí oslovování mla-
dých lidí v terénu. Na otázku, k čemu je možné 
službu využít, odpovídá další z dotázaných. „Po-
máhali mi třeba s bydlením a hledáním práce, 
což jsem s nima řešil asi před rokem.“
A  co by mladí v  ulicích chtěli, aby se v  jejich 
okolí změnilo, a  co pro to sami mohou udě-
lat? Na  tuto otázku zajímavě odpověděl jeden 
z dlouholetých klientů: „Na mém okolí asi nic. 
Hlavně bych chtěl změnit sám sebe, což je 
těžký.“
Účelem terénní sociální práce, ve  vztahu 
ke společnosti, je soustavné, cílené, preventiv-

Dnes jím jako Zambijec
Letos již pošesté probíhá osvětová kampaň „Dnes jím jako“ určená pro základní 
a střední školy, kterou pořádá SADBA (Salesiánská asociace Dona Boska).
Prostřednictvím pracovních listů a  mnoha 
dalších materiálů umístěných na webových 
stránkách (videa, písně, osobní zážitky, fo-
togalerie apod.) pomáhá tento projekt uči-
telům připravit zajímavou výukovou hodinu 
a přiblížit tak svým žákům a studentům rea-
litu života v Zambii.
Akce je jako každým rokem zpestřena mož-
ností uvařit si pokrm běžný v  dané zemi 
(podle receptu od  našich dobrovolníků). 
Letos to bude kukuřičná kaše shima (šima) 
se zeleninovou přílohou. Kdo si zvládne 
uvařit zambijský pokrm, může se zúčastnit 
fotosoutěže o  opravdu zajímavý dárek pro 
sebe a svoji třídu. V neposlední řadě mohou 
žáci a  studenti přispět drobnou částkou, 
která pomůže jejich vrstevníkům v  Zambii 
– v salesiánské škole City of Hope. Kampaň 
trvá od začátku do konce března a najdete 
ji i na FCB. Kdo by se nestihl zúčastnit ten-
to rok, může se přes naše webové stránky 
zaregistrovat a  bude automaticky zařazen 
do příštího ročníku.
Všechny informace včetně hodnocení mi-
nulých ročníků a spousty zajímavých infor-
mací o  Zambii i  tamější kuchyni naleznete 
na www.dnesjimjako.cz
Děkujeme našim zambijským dobrovolní-
kům za pomoc při přípravě této akce.
Pomocí blízkých pomáhejme daleko!

Martina Mončeková, kooordinátorka akce
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Divadélko pro nejmenší děti
Zveme všechny předškolní děti na  před-
stavení divadla Hračka, které se uskuteční 
ve středu 23. 3. od 10.00 v prostorách Ško-
ličky (klubovna U Svišťů). Na programu jsou 
pohádky „O  Šípkové Růžence“, „O  Červené 
Karkulce“ a „O perníkové chaloupce“. Vstup-
né je 50 Kč. 

Zájemce prosíme o  přihlášení na  tel.: 
733 143 069 nebo na blanka.malcova@stre-
diskokobylisy.cz.

Blanka Malcová

Název Pohlaví Věk Vedoucí Termín Místo Cena

V rytmu Afriky holky 14 - 16 Markéta 
Hanáková

11.7. - 16.7. Spáleniště 1800,-

Boj o přežití kluci 14 - 16 Jan 
Legner

1.7. - 8.7. Ovčín 
u Bernartic

2000,-

Stavitelé turínské-
ho chrámu

kluci 7 - 9 Martin 
Hobza

1.8. - 7.8. Jesenice 
u Rakovníka

2100,-

Ministrantská 
chaloupka

kluci 6 - 12 Ladislav 
Banďouch

24.7. - 31.7. Spáleniště 2000,-

Pět kruhů chrab-
rosti (maxistranti)

kluci 12 - 17 Lukáš 
Gregora

7.8. - 13.8. Provodov 2500,-

Pingpongová 
chaloupka

holky 
a kluci

11 – 18 Pavel 
Andrle

21.8. - 27.8. Brno 1900,-

Oratorní chaloup-
ka pro mladší

holky 
a kluci

6 – 11 Kateřina
Mácová

11.7. - 17.7. Jeníkov 
u Hlinska

2000,-

Příměstský tábor 
pro starší I. turnus

holky 
a kluci

8 – 15 Adam 
Nedvídek

8.8. - 12.8. Praha 
Kobylisy

1350,-* 

Příměstský tábor 
pro starší II. tur-
nus

holky 
a kluci

8 – 15 Adam 
Nedvídek

15.8. - 19.8. Praha 
Kobylisy

1350,-*

Chaloupky 2016
Salesiánské středisko mládeže Praha – Kobylisy nabízí volná místa na následujících táborech:

*  pro účastníky mimo trvalé bydliště na Praze 8 cena 2100,-

Anežka Kotrbová
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Marii jsem poznala na předvánoční tvorbě zdravého raw cukroví ve farní 
kuchyňce. Během patlání koulí z ořechů jsme semlely kde co. Ženské. Marie se 
v souvislosti s příchodem třetího potomka zmínila, že mají s manželem jazyko-
vou školu pro cizince, ve které je vyučují česky. Jak se dá kloubit péče o tři 
děti a domácnost s aktivním pracovním nasazením a jak rychle se cizinci naučí 
česky, se dočtete v rozhovoru s Marií Knapp.

Jak ses ocitla v Kobylisích?
Narodila jsem se na  Vinohradech, a  když 
jsem byla ještě malá, odstěhovala jsem 
se s  rodiči do  domu ve  starých Bohnicích, 
ve  kterém jsem strávila celé svoje dětství 
a  mládí až do  18 let. Chodila jsem tady 
do  skauta, do  oddílu Stopaři, do  hudebky, 
do kostela. Kobylisy byly důležitou součástí 
mého života. Už když jsem se z Bohnic stě-
hovala, věděla jsem, že se budu jednou chtít 
vrátit.

Můžeš trochu představit svoji rodinu?
Jsem ze čtyř dětí, dvou kluků a dvou holek. 
Moje maminka s tatínkem, Jana a Jiří Nová-
kovi, jsou součástí Bohnické farnosti. Rodi-
na je pro mě v mém životě zásadní. Hodně 
mi dala a dodnes jsme si všichni hodně blíz-
cí, rodiče i  sourozenci. Mým manželem je 
Radim Knapp, máme dvě děti, Luisu a Kris-
tiána, a každou chvíli čekáme třetí. 

Žila jsi tři roky v zahraničí, v Anglii 
a ve Francii. Jak na to vzpomínáš, co 
jsi tam dělala a kde se ti víc líbilo?
Vzpomínám na  to velmi dobře. Anglie pro 

mě byla absolutní přelom. Odjela jsem 
z Bohnic rovnou do Newbury, na dva roky, 
byla to běžně zprostředkovaná práce au-
-pair. Nakonec jsem se tam starala o  čtyř-
letého kluka s  nádorem na  mozku, který 
nakonec zemřel. Pobyt v  Anglii mě hodně 
nasměroval, srovnala jsem si tam hodno-
ty. Odjela jsem právě s  Radimem, po  roce 
známosti. Do  Francie jsem odjela o  sedm 
let později a to bylo něco úplně jiného. V té 
době už jsem pomalu končila školu a  byla 
jsem zaměstnaná v  Českém rozhlase jako 
marketingová manažerka. Odjela jsem tam 
přes Erasmus (program vzdělávání a odborné 
přípravy,  zaměřen na  spolupráci ve  vysoko-
školském vzdělávání v Evropě), protože jsem 
se ještě nechtěla v  práci úplně usazovat. 
Podstatnější pro mě byla Anglie, ale životní 
styl se mi víc líbí francouzský. 

Jsi ředitelkou jazykového studia 
pro cizince. Jak se zrodila myšlenka 
vyučovat cizince češtinu?
Když jsem se vrátila z  Anglie, začala jsem 
se stýkat s  komunitou expatů (expatriant - 
zaměstnanec vykonávající práci v cizině z  la-

tinského "ex" - mimo a  "patria" – země, nebo 
lidé vypovězení z vlasti, vystěhování z vlasti; 
zbavení státního občanství – expatriace, pozn. 
redakce) žijících tady v Praze, cizinců, mla-
dých profesionálů, kteří tu pracují nebo stu-
dují. Měla jsem k nim blízko, protože jsem si 
sama dobře pamatovala, jaké to je být někde 
cizincem. Překvapilo mě ale, že se všichni 
chtějí učit česky. Pomalu jsem začala tyhle 
moje kamarády spíše z  legrace učit česky 
a povídat si s nimi. Zjistila jsem, že je to něco, 
čím bych se mohla živit. Během vysoké ško-
ly jsem pořád učila, pro jazykové školy, ale 
i soukromě, a stále jsem měla na paměti, že 
bych chtěla vlastní školu. A splnilo se mi to! 
Před pěti lety jsme ji konečně otevřeli, nej-
dřív ve Zlatnické ulici, potom jsme se pře-
stěhovali na  Senovážné náměstí a  od  září 
sídlíme na Vinohradské. Naše studio má teď 
přes 100 studentů a 10 lektorek, ale ta čís-
la stále rostou. Byl to tedy přirozený proces 
přes drobné vyučování cizinců až po vlastní 

školu, kam už jsem začala najímat další lek-
tory na vyučování. Postupně jsem přestala 
učit a dnes už jen organizuji a propojuji a vy-
mýšlím co zlepšovat.

Studenti jakých národností 
prošli vaší školou?
Úplně celý svět. Austrálie, Amerika, Nový 
Zéland, Asie, Evropa ale samozřejmě pře-
važuje. Nemáme mnoho rusky mluvících 
studentů, těch je minimum. My se jim také 
ale moc nevěnujeme. Jsou jazykové školy, 
které si je vyloženě hýčkají, dělají skupiny 
jen pro rusky mluvící studenty. Asi to má 
svoje opodstatnění, je to významná mino-
rita, ale já nechci záměrně cílit na žádnou 
národnost.

Jakým jazykem se se studenty 
domlouváte? Předpokládám, 
že neovládáte jazyky všech 
vašich studentů.
Určitě hlavním pojítkem je angličtina.

Jak dlouho trvá, než student zvládne 
běžnou každodenní komunikaci 
v češtině? 
To je velmi různé. Z nějakého pro mě nepo-
chopitelného důvodu se Francouzi, Maďaři 
nebo Němci náš jazyk učí mnohem rychleji 
než třeba anglicky mluvící studenti. Vysvět-
luji si to tak, že v  Anglii a  Americe nestu-
dují gramatiku a taky umí jen tu angličtinu. 
Nepotřebují se učit jiný jazyk. Čeština je 
pro ně první cizí jazyk a plavou v  tom. Za-
tímco francouzština, maďarština i němčina 
jsou poměrně těžké jazyky. Mají složitou 
gramatickou strukturu, takže byť nejsou 
s češtinou stejná jazyková rodina, naučí se 
ji tyto národnosti snáz než anglicky mluví-
cí studenti. Taky samozřejmě záleží na píli 
a na tom, jak intenzivně studují. Pokud tedy 
studují hodně intenzivně, jsou za zhruba tři 
měsíce schopni běžné komunikace. 

Jestli má mít tenhle 
rozhovor nějaké poslání
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Co jim dělá největší potíže? 
Množství pravidel a výjimek, že máme sedm 
pádů, že každý pád má jinou koncovku. To 
je pro ně velmi namáhavé. Takhle příšerná 
pravidla má jen velmi málo jazyků. Čeština 
je extrémně těžká. Je mi to líto, ale je to pro-
stě tak. 

Jaká je obvyklá délka studia vašich 
studentů?
Většinou se u  nich vystřídá fáze nadšení 
a následně vyhoření, se kterým bojují, když 
zjistí, že to fakt není taková legrace, jak si 
možná mysleli. Průměrná délka studia je 
půl roku. Ale taky máme studenty, kteří 
u nás studují už tři roky. Záleží na tom, zda 
má student motivaci a  jakou. Dříve bylo 
hlavní motivací studentů vztah s česky mlu-
vícím partnerem. V  poslední době vidím 
jako nejčastější motivaci to, že tu mají práci, 
Prahu si zamilovali a  chtějí tady zakotvit. 
Díky tomu si také intenzivně uvědomuji, jak 
dobře se nám tady v  České republice žije, 
a jsem za to vděčná.

Vrací se studenti? Když třeba 
po čase potřebují jazyk prohloubit, 
i nějakým konkrétním směrem?
Vrací se často a to je pro mě nejvyšší vyzna-
menání. Student po třeba tříměsíční pauze, 
kdy si potřebuje odpočinout nebo u něho na-
stane nějaký zvrat v práci a potřebuje tam 
víc zabrat, se vrátí. To je pro mě znamení, 
že se u nás cítí dobře, a že to děláme, jak by-
chom měli. 

Doporučují si studenti mezi 
sebou vaše studio?
Doporučují. Já nemám absolutně žádnou 
reklamu, zjistila jsem, že ji nepotřebuji. Mí-
říme na  velmi specifický a  úzký segment, 
takže plošná reklama, ať už v tištěných mé-
diích, nebo plakáty, ale i na internetu, nikdy 
nezasáhne takové množství lidí naší cílové 

skupiny, aby se vyplatila. Občas si podpořím 
sponzoringem nějakou fotku na facebooku, 
ale to je tak všechno, co dělám. Zásadní pro 
nás tedy je, že lidé si nás vyhledají na  in-
ternetu a  že si to mezi sebou řeknou. Vel-
ký důraz kladu na hezké a funkční webové 
stránky, které má na  starosti můj manžel, 
a  profesionální fotky. Radim se také stará 
o to, jak škola vypadá, vyrobil tam všechen 
nábytek, vymyslel tam spoustu krásně vy-
padajících vychytávek a  z  normální vino-
hradské kanceláře nám během dvouměsíč-
ní dělnické práce udělal hipsterský podnik, 
který nám každý chválí. Mám z toho prostě 
velkou radost.

Jaké intenzity nabí-
zí vaše studio kurzy?
Základní standardní docházka je dvakrát 
týdně na hodinu a půl, to je nejčastější va-
rianta. Potom nabízíme různé intenzivní 
a  polointenzivní kurzy. Hodně teď máme 
také individuálních kurzů. Někteří lidé 
z různých důvodů vyžadují individuální pří-
stup, chtějí lektora sami pro sebe. Tam cítím 
velký nárůst poptávky. Raději si čas lektora 
zaplatí sami pro sebe. 

Kolik studentů je běžně ve skupince?
 Chceme mít malé skupiny, jsou v nich třeba 
4 studenti. Jenom tak má skupinová výuka 
nějaký smysl. Často teď ale musíme odmítat 
studenty, domlouváme se s nimi až na dal-
ší kurz, protože místo v té skupince prostě 
není. Nové kurzy otevíráme ale skoro každý 
týden.

Pocítilo vaše studio současnou 
migrační vlnu? Byť naší zemi 
se zatím spíš vyhýbá.
Ne, samozřejmě, že jsme tu vlnu nepocítili, 
protože migrační vlna je v případě České re-
publiky zatím spíše velká mediální bublina. 
Není možné pocítit takovou kapku lidí, kteří 

sem přišli. A myslím, že to nikdo ani nepo-
cítí. Momentálně máme nárůst poptávky, 
ale ta s takzvanou migrační vlnou opravdu 
nesouvisí. Zájem o studium u nás projevuje 
stále stejná skupina lidí, young urban pro-
fessionals. Lidé, kteří jsou tu zaměstnaní 
a nejsou to političtí nebo váleční migranti. 
Uvažovala jsem, a  myslím, že to i  udělám, 
že oslovím nevládní organizace s nabídkou 
volných míst v kurzech zdarma žadatelům 
o azyl. Budu ráda, pokud jim budu moci tím-
to způsobem pomoci. Imigrantů ale u  nás 
opravdu tolik není. V Německu je samozřej-
mě situace jiná. 

Jsi v požehnaném stavu a budeš 
po porodu pokračovat. 
Jak si představuješ kloubení péče 
o tři děti a práci?
Pro mě není jiná cesta, než pokračovat. Já 
pokračovat musím. Czech Courses jsem 
založila v době, kdy jsem poprvé otěhotně-
la, protože jsem věděla, že chci mít svobo-
du toho, jak se budu nebo nebudu při práci 
starat o  svoje dítě. Věděla jsem, že nesto-
jím o  to, abych byla klasicky na  mateřské. 
Chtěla jsem pracovat i během mateřské, ale 
ve vlastním rytmu, chtěla jsem si to prostě 
určovat sama. Ten český systém, že matka je 
s dítětem tři roky stoprocentně doma a pak 
ho musí nechat od rána do večera ve školce, 
aby nepřišla o místo, mi připadá postavený 
na  hlavu. Rozumnější se mi zdá pracovat 
trochu a ve vlastním rytmu, ale kontinuál-
ně. Školu jsem tedy zakládala v  době, kdy 
jsem čekala Kristiána, nejstaršího syna, 

a  věděla jsem, že je to práce, kterou chci 
dělat u dětí. Že tedy teď mám druhé a budu 
mít třetí dítě, je jen taková přidaná hodno-
ta a nic se nezmění. Navíc se třetím dítětem 
půjde asi na mateřskou můj muž. Takhle si 
vycházíme vstříc. Přišlo to v  takovou hez-
kou chvíli, kdy Radim začíná být z práce pro 
korporát unavený a je nakloněný tomu, že by 
chtěl být doma víc. Budeme si tedy dělit péči 
o děti a rodinu, ale zároveň o školu. Radim 
je tam od  začátku velmi silně angažovaný, 
přestože má vlastní práci. Chci vyzdvihnout, 
že mi velmi pomáhají moji a  Radimovi ro-
diče, za což bych jim chtěla moc poděkovat 
a vzdát hold! Minimálně poloviční podíl mají 
na úspěchu Czech Courses naši rodiče. Hlí-
dání dětí je ohromný dar, který předčí veš-
keré jiné požitky. Bez nich by to fakt nešlo. 
Možná je to i křesťanským pozadím nezišt-
né pomoci, kterou oni v sobě mají. Bez jaké-
hokoli připomínání a zvedání očí k nebi po-
máhají a to je prostě skvělé. Jestli mám mít 
tenhle rozhovor nějaké poselství, tak jsou 
to právě moje díky za pomoc v rodině. Tím-
to bych chtěla apelovat na  všechny rodiče 
a prarodiče, že pomoc hlídáním, byť malá, je 
něco opravdu nedocenitelného. Doufám, že 
až jednou budu mít sama vnuky, že budu tak 
aktivní, jako jsou naši rodiče dnes.

Jak rodině chutnalo zdravé 
raw cukroví?
Chutnalo! Mým dětem chutná úplně 
všechno :-).

Děkuji za rozhovor.
Olga Lisáková

Marie Knapp (nar. 1984), vystudovala žurnalistiku a  mediální komunikaci na  Univerzi-
tě Karlově a  filmovou produkci na  FAMU v  Praze. Před pěti lety založila jazykové studio 
czechcourses.cz. Se svou rodinou bydlí v Kobylisích. Ráda čte, cvičí jógu a chodí na procház-
ky do Ďáblického lesa.
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Máme PRF, jakou si zasloužíme

Milé sestry a  bratři v  těle Kristo-
vě, které tvoříme v  naší farnosti, 

po skončení posledního setkání naší far-
ní rady jsem viděla, že musím napsat ten-
to článek. Přestože to podle zápisu vypa-
dá, že došlo k  podobné katastrofě, jako 
kdyby Česko prohrálo v hokeji s Francií 
40:0, měla jsem v sobě úžasný pokoj (což 
po  setkání farní rady málokdy u  mne 
bývá), že Bůh nás vede po správné cestě 
a že se nemusíme bát. Dlouho jsem však 
nevěděla proč a ještě méně, co bych Vám 
měla psát.
První co mne napadlo, bylo, že Vám mám 
vyprávět historku, která v  mém životě 
sehrála velmi zásadní roli. Vyrostla jsem 
v  katolické škole a  naše řádové sestry 
nás občas pozvou na společný výlet. Před 
pár lety jsem se tak dostala ve Vatikánu 
v papežské akademii na setkání s kardi-
nálem, předním poradcem Jana Pavla II. 
V  té době se ve  Francii hodně mluvilo 
o roli žen v církvi, protože pařížský arci-
biskup pronesl na toto téma nešťastnou 
větu. Tak jsem se kardinála ptala, kdy 
si myslí, že by se první žena mohla stát 
kardinálem (kardinálem může být laik 
a žena). Odpověděl, že se toho asi nedo-
žije (bylo mu cca 90 a z vyjádření nebylo 
jasné, co si myslí), ale pak dodal s tako-
vým vznešeným pohledem, jaký najdeme 
na obrazech Krista z 19. století: „Ale víte 
přece, že Panna Marie hrála nejdůležitěj-
ší roli v dějinách spásy“. Tím mě strašně 
vytočil a poslala jsem mu z Prahy knihu 
(Vatican 2030), abych mu trochu uká-
zala, jak může vypadat katolická žena 
mimo zdi Vatikánu. K  mému velkému 
údivu jsem dostala milou odpověď (neda-
lo se to přečíst jako rukopis ze středově-
ku) kde psal jednu větu, kterou si často 

připomínám: „  Církev má kurii, jakou si 
zaslouží“.      
K  farnosti mě napadlo, že máme farní 
radu, jakou se zasloužíme. V té radě po-
tkávám proudy a myšlenky, které třídím 
(mimo jiné) do tří kategorií: barokní cír-
kev, církev po II. Vatikánu a postmoderní 
církev. Bývalý kolega, kterého jsem čas-
to nazývala heretikem, mě mnoho naučil 
a  velmi si ho vážím za  to, co udělal pro 
farnost. A  totéž platí u  každého člena. 
Diverzita je dobrá. Nic moc konkrétního 
spolu nevytváříme a v poslední době od-
chází i pár lidi, ale přesto je pro mě farní 
rada užasnou školou víry a velmi užiteč-
ným farním orgánem. 
Stále jsem ale nevěděla, co více mám 
psát, pokud vůbec. Na dnešní neděli 28. 
2. mne pozvala přítelkyně na jejich boho-
službu, kam ráda chodím vypustit páru 
z  „papiňáku“ Terezičky a  odpočinout si. 
A  tam jsem slyšela kázání o  dospívání 
ve víře. 
Když člověk uvěří, obrátí se k  oltáři 
a uzná svoji hříšnost a velikost Boha. Do-
jde na křest, kde se ponoří v Kristu, při-
jme jeho Ducha a  stane se členem jeho 
Církve, jeho tajemného těla. Avšak je to 
pořád dítě. Narodilo se a  nyní je závislé 
na  svých rodičích. Musí se učit chodit, 
mluvit a  naslouchat Boží slovo, poznat 
Ho a budovat s Ním vztah. Stále je však 
na  zahradě chrámu a  nevchází dovnitř. 
Rozdíl mezi dítětem a  dospělým spo-
čívá v  tom, že v  jednom okamžiku je to 
dítě ochotné vzít na  sebe odpovědnost 
za svůj lid a stát se dospělým, protože mu 
již nestačí to, že jemu je dobře, a  začne 
mu jít o dobro ostatních členů komunity. 
Kazatel to nazval korporátním postojem. 
Řekl, že Bůh nedovolí skvělému faráři, 

aby vše skvěle zvládal, protože by tím 
zničil svoji komunitu a  nedal by jedno-
mu každému prostor k růstu. „Je to jako 
hokej,“ povídal. „Kdyby nebylo dovoleno 
nikomu dát víc než 3 góly, pak by musel 
nutit ostatní, aby tým vyhrál a zlepšil se.“ 
„Nebo,“ řekl: „je to jako kdyby mu někdo 
unesl syna, a potřeboval by, aby se každý 
složil. A  kdyby někdo neměl práci, tak 
by se za něj modlil, aby našel co nejdří-
ve jinou, i lépe placenou práci, aby mohl 
přispět.“ U nich dítě už nemusí poslušně 
vysedávat na  hodině Božího slova pro 
děti od  chvíle, kdy samo připraví pro 
ostatní děti tu hodinku. Pak vyzval své 
farníky, aby se ptali sami sebe, co by pro 
ostatní farníky znamenalo, kdyby pře-
stali chodit do farnosti. Řekl: „Uvědomte 
si, jak Vás potřebují. Umíte věci, které 
neumím já. Bylo by hezké, mládeži, kdy-
byste nás naučili modlit se společně tak 
vroucně, jako vy se modlíte. Jak moc se 
navzájem podporujete? Modlíte se jeden 
za  druhého, všímáte se potřeb druhých 
kolem Vás? Jak používáte svých darů pro 
farnost? Jak jinak by vypadaly naše far-
nosti, kdybychom více dospívali?“ Dodal 
však, že čas mládí je potřebnou fází a že 
je třeba naslouchat Bohu, abychom šli 
dál na cestě růstu.
Tak mě přišlo hezké, že na  farní radě 
nám nikdo neříká, co máme dělat, pro-
tože tím stojíme před nejdůležitější 
otázkou: Co jako farní rada máme dělat, 
abychom sloužili? Kdo nás potřebuje 
nebo co od  nás očekává? Co konkrétně 
vy nyní, zatímco čtete tento článek? Ale 
obrátím otázku: Nemáme farní radu, ja-
kou si zasloužíme? Jak moc jsme dospě-
lou farností? Jak moc bereme za  svou 
odpovědnost za  dobro a  růst lidi kolem 

nás? Jak moc věříme, že od  jiných farní-
ků (nemyslím tím mnohaletá přátelství) 
můžeme získat chléb života? Chodíme 
jen na svátosti, s kamarády a na kroužky 
pro děti? Nebo máme dary, které chceme 
užívat pro ostatní farníky pod vedením 
Svatého Ducha? 
Kázání končilo úryvkem ze SZ, v  němž 
Mojžíš nepěkně spílá dvěma klanům, 
které se rozhodly nepřecházet Jordán, 
aby bojovaly za zaslíbenou zemi, protože 
jim se již dařilo dobře tam, kde žili a ne-
měli potřebu bojovat pro ostatní a  jimž 
Mojžíš řekl, že takový postoj ohrožuje 
cely izraelský lid. Úplně nakonec obdivo-
val kazatel postoj Anny a Simeona, kteří 
v  Chrámě poznali Spasitele. Nevlastnili 
téměř nic, ale sloužili naplno. 
Tak rosteme pomalu a naše farní rada mi 
připadá jako přesný obraz naší komuni-
ty a přece je zde důvod k pokojné chvá-
le za  mnohé, co se již děje a  bude dít, 
a  k  vyjádření velké vděčnosti našemu 
faráři a jeho týmu.
Přeji hezký zbytek postní doby a omlou-
vám se za ten dlouhý text. 
Kázání dám na  web, pokud autor bude 
souhlasit.

Anna Fantová 
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FARNÍ CHARITA KATOLICKÁ ZBROJNICE

Otestuj své vědomosti
Opět přinášíme pár kvízových otázek, na kterých si můžeme ověřit naše vlastní zna-
losti, tentokrát trocha církevních reálií, liturgie, biblistiky, kristologie a historie.

1. Proč se svátek Zvěstování Panně Ma-
rii, tj. připomínka události, kdy se 
skutečně Bůh stal člověkem, neroz-
vinul dostatečně, jako např. jiné ma-
riánské svátky?

 a)  početí je příliš intimní záležitostí, než 
aby se liturgicky výrazněji připomína-
lo;

 b)  protože spadá do  postní doby, která 
jeho větší rozvinutí zastínila;

 c)  protože jeho opora v Písmu svatém je 
značně mlhavá.

2. Kdo je autorem sochy Ukřižovaného 
Krista v našem kostele sv. Terezičky?

 a) sochař a jáhen Karel Stádník;
 b) akademický sochař Otmar Oliva;
 c) sochař Olbram Zoubek.

3. Jak se nazývá první, proměnlivá, část 
eucharistické modlitby?

 a) preface;
 b) predikace;
 c) profese.

4. Ve  které starozákonní knize je po-
psána smrt krále Davida?

 a) v druhé Knize Samuelově;
 b) v první Knize královské;
 c) v druhé Knize královské.

5. Ježíš Kristus bývá označován tituly 
Spasitel a  Vykupitel. Co tyto tituly 
znamenají?

 a)  jsou to synonyma; označují Krista 
za zachránce světa;

 b)  Spasitel je pojem používaný v Byzan-
ci, Vykupitel spíše v latinské církvi.

 c)  Vykupitel označuje osvobození člově-
ka z hříchu, Spasitel znamená dovrše-
ní stvoření;

6. Jak se jmenuje konstituce Druhého 
vatikánského koncilu pojednávající 
o liturgii?

 a) Sacrosanctum Concilium
 b) Christus Dominus
 c) Apostolicam actuositatem

7. Který pražský arcibiskup korunoval 
tři české krále, dvě české králov-
ny, třikrát volil papeže a založil dvě 
diecéze – litoměřickou a královéhra-
deckou?

 a)  kardinál Bedřich Josef kníže Schwar-
zenberg.

 b)  kardinál Zbyněk Berka z Dubé a Lipé;
 c)  kardinál Arnošt Vojtěch hrabě z  Ha-

rrachu;

Katolická zbrojnice - řešení: 
1b, 2a, 3a, 4b, 5c, 6a, 7c.

Připravil Kazimír Večerka

Pozvánka na farní bazárek
Srdečně vás zveme na  tradiční farní akci! 
Děkujeme za  přátelskou atmosféru minu-
lých bazárků a  faře za  podporu. Těší nás 
praktický přínos bazárku a to, že se setkává-
me i za účelem pomoci lidem v nouzi. 

Termín: 5. a 6. 4.
Příjem: 

 » úterý 5. 4. 8.30 – 13.00 a 14.00 – 18.00
Prodej: 

 » úterý 5. 4. 14.00 – 18.00
 » středa 6. 4. 8.30 – 13.00 a 14.00 – 18.00

Kde: 
 » farní sál sv. Terezičky,  

Kobyliské náměstí 1
Příjem oblečení: v úterý během dne. Prosím 
zkontrolujte, že je oblečení vyprané a  bez 
velkých vad. Pokud můžete, prosím pomozte 
nám s roznášením a tříděním věcí na bazár-
ku.
Systém prodeje: Každou věc označte svými 
iniciálami – ne však jen prvními písmenky 
vašeho jména a příjmení, použijte první tři 
písmena příjmení a  dvě písmena jména, 
pořadovým číslem prodávaného oblečení 
a  cenou. Uvedeme příklad označení:   Ma-
rie Nováková označí třetí prodávanou věc 
za 25 Kč tímto kódem: NOVMA/3/25. Napište 
si prosím seznam všech svých věcí předem! 

Tabulka pro seznam bude u dětské nástěnky 
a na farním webu.

Dle svého rozhodnutí můžete část pe-
něz získaných prodejem či některé kusy 
oblečení věnovat charitě. Tentokrát jsme se 
rozhodli výtěžek věnovat na konkrétní účel, 
a to na podporu rodin uprchlíků, kteří jsou 
již v  ČR, a  také Domovu seniorů s  Alzhei-
merovou chorobou, viz odkaz:
http://praha.charita.cz/sluzby/dzr/

Náš tip: k  označení oděvů použijte ce-
dulky i barevné cca 3 x 3 cm, vhodný je i ba-
revný symbol na  každé cedulce či použití 
barevného fixu.

Na dražších oděvech cedulky připevněte 
špendlíkem!

Bližší informace:
Štěpánka Syrová: 775  320  621   a  Markéta 
Skalská: M.Skalska@seznam.cz 
Uvítáme dobrovolníky ochotné pomoci s or-
ganizací příjmu a prodeje!

Štěpánka Syrová a Markéta Skalská
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Farní karneval
V neděli 7. února 2015 se v tělocvičně Sale-
siánského střediska potkaly princezny, víly 
a  čarodějnice, rytíři, indiáni a  kovbojové, 
Večerníčci, Karkulky, Krteček, Maxipes Fík, 
Bob a Bobek, Tři koťata, Kosí bratři a další 
nejrůznější pohádková bytosti. Křemílek 
a Vochomůrka všechny účastníky dětského 
karnevalu přivítali pohádkou, ve  které se 

jim ze semínka podařilo vypěstovat kytičku, 
následoval rej masek a došlo i na tombolu. 
O přestávce si děti užily nejrůznější soutěže, 
které jim připravily starší děti, zatímco ro-
diče klábosili u kávy a donesených dobrot. 
Bylo to pěkné a příjemně strávené odpoled-
ne. Moc děkujeme všem, kdo se na jeho pří-
pravě podíleli.

Postní duchovní obnova ministrantů
Letošní postní obnova našich ministran-
tů se uskutečnila o  víkendu 12.-13. února 
2016 na novém krásném místě. Byl jím pro 
nás Hrádek u  Vlašimi. Skupinka 20 kluči-
nů si to zde náramně užila. Místní poutní 
místo se na  duchovní obnovu zcela hodi-
lo. Mariánská svatyně nám nabídla kos-
tel, ve kterém je v naší pražské arcidiecézi 
možné projít svatou bránou Božího milosr-
denství. Téma duchovní obnovy bylo tímto 
dané. Ovšem bylo třeba se na  tuto událost 
dobře připravit. Nebylo úplně jednoduché 
10letým klukům vysvětlit, co to svatá brá-
na vlastně je, ale asi i díky působení Ducha 
svatého se to docela podařilo. Víkendem 

nás provázelo podobenství o marnotratném 
synu, které nás připravilo vžít se do situace 
mladšího syna. Program sobotního dopo-
ledne gradoval slavením svátostí smíření  
a přípravou na průchod svaté brány. Někteří 
kluci na toto téma vyráběli koláž. Někdo si 
to představil jako průchod fotbalové brány 
do síně slávy…. Každopádně samotné slave-
ní mše svaté spojené s průchodem svaté brá-
ny v  nás všech zanechalo velice silný záži-
tek. Odpolední čas někteří zvolili procházku 
pěšky lesem na vlak, ta početnější skupinka 
vybíjela svoji energii při fotbalovém turnaji. 
Zpět domů jsme všichni dorazili v pořádku.

Máme nového ministranta
Ve  středu 24. února 2016 byl do  řad koby-
liských ministrantů při dětské bohoslužbě 
slavnostně přijat Šimon Remeš. Přejeme mu 
hodně radostných zážitků při cestě za  Pá-
nem. Doprovázíme ho v modlitbách. Zveme 
mezi nás nové zájemce o  ministrování. Po-

žadovaný věk je alespoň 7 roků, kdy kluci 
dokáží již číst a psát. Ministrantské schůzky 
se konají každou středu od 15.45- 16.50 hod.  
Po jejich skončení následuje vždy od 17 ho-
din dětská bohoslužba.

Proměna srdce na dětské nástěnce
V postní době se snažíme být k  našemu 
Pánu blíž, více na něho myslet i dát mu více 
místa v našich životech a srdcích. Konáním 
skutků milosrdenství napodobujeme Boží 
milosrdenství. Konáním dobrých skutků se 
naše srdce naplňuje pokojem a radostí. Post-
ní dobu letos na dětské nástěnce symbolizu-
je srdce, které nám nabízí možnost sdílet 

svědectví našich skutků. Postupně během 
postní doby do  srdce můžou děti i  dospělí 
nalepovat malé srdíčka, na  které napíšou 
dobrý skutek, který se jim za uplynulý týden 
povedl. Prázdné srdíčka i pera najdete u ná-
stěnky. Postupně se tak srdce na  nástěnce 
promění, tak jako srdce nás všech, proto-
že konání dobrých skutků nás mění.

Svátost smíření a Křížová cesta pro děti 
Zveme všechny děti připravit své srdce 
na  velikonoční setkání s  Pánem Ježíšem. 
Příležitost slavit tuto svátost uzdravení a od-
puštění budeme mít ve  středu 23. března 
v  16.00 hodin v  kostele. Začneme krátkým 
společným uvedením. Nebojte se přijít a za-

žít tu radost z návratu k otci, který na nás 
čeká, protože nás má rád. Současně zveme 
všechny děti prožít společně na Velký pátek 
25. března křížovou cestu. Začátek bude 
v 15.00 hodin v kostele.
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Florbalový turnaj mladších a starších žáků 
v Lubné u Poličky

Ve čtvrtek 26. února odpoledne se u vrát-
nice Salesiánského centra schází více 

než 30členná skupina nadějných kobyliských 
florbalistů. Tlupa nasedá do  6 automobi-
lů šoférovaných jejich táty a  za  doprovodu 
P.  Ladislava Banďoucha a  P.  Josefa Kopec-
kého vyráží na  Vysočinu do  obce Lubná  
u  Poličky, kde se příští den pokusí bojovat 
o  trofej Dona Boska. Cesta uběhne rychle, 
výborná večeře a noční trénink v hale Skalka 
všechny účastníky dobře naladí do soutěžní-
ho dne. Program turnaje je náročný. Starosta 
obce Lubná zahajuje turnaj v pátek už v 7.30. 
Hned nato naše 3 týmy mladších žáků začínají 
hrát. Celé dopoledne patří jim. Ve 12 hod je do-
hráno a zástupce hejtmana Východočeského 
kraje předává ceny. Naši kluci se mezi 8 týmy 
neztratili. Jen o kousek jim unikla účast ve finá-
lové skupině. Oproti loňskému roku, kdy vět-
šina z nich držela florbalovou hokejku poprvé 

v ruce, se ve své hře a v zápalu výrazně zlep-
šili a za rok si o trofej ve finále určitě zahrají.  
Dva týmy starších žáků začínají hrát ve  12 
hod. V  konkurenci 9 týmů, které reprezen-
tují florbalové sportovní oddíly z  okolních 
okresních měst, se našim „starším“ poved-
lo probojovat až do  semifinále. Boj o  třetí 
místo se silným týmem Skutče dotáhli až 
do  prodloužení. Zisk čtvrtého místa v  tak 
silné konkurenci je opravdu skvělý výkon! 
Na konci dne se do miniturnaje veteránů za-
pojili i tátové-řidiči spolu s vedoucím výpravy 
otcem Laďou. Tři odehrané zápasy, nesku-
tečná zvuková kulisa vytvořená skandová-
ním synků hrajících tátů, nula vstřelených 
branek, únava, hezký zážitek i velké ocenění  
a díky od starosty obce za účast kobyliské vý-
pravy rámují i tuto závěrečnou část 13. roční-
ku florbalového turnaje Dona Boska.

Petr Novák

Poslední florbalový turnaj roku...
V sobotu 9. dubna 2016 se v Praze -Uhříněv-
si uskuteční poslední letošní část florba-
lových turnajů s  názvem o  Pohár Uhříněv-

ského starosty. Bližší informace budou brzy 
na letáčcích.

Evangelia tohoto měsíce
Dosaďte chybějící slova z citátu nedělních evangelií do křížovky v pořadí, jak jdou za sebou. 
Šedé čtverečky obsahují písmena do tajenky. V minulé tajence jsme se dozvěděli, co udělal 
ninivský král, když uslyšel slova proroka Jonáše.  Tentokrát se dozvíme, co udělali samotní 
obyvatelé města Ninive. 

Podobenství o ............ synu: Tento tvůj bratr byl ....., a zase ..... A ...... se veselit. 
Neděle 6.3. Evangelium Lk 15,1-3.11-32

........... o samařské ženě: Ježíš řekl: „Kdo z vás je bez ....., ať první .... po ní kamenem.“ A se-
hnul se a .... prstem na ....  

Neděle 13.3. Evangelium Jan 8,1-11

...... : ........ jsem si .... jíst s vámi tohoto velikonočního ......., dříve než budu ...... 
Neděle 20.3. Evangelium Lk 22,14-23,56

........ Zmrtvýchvstání Páně: ..... musel vstát z mrtvých. 
Neděle 27.3. Evangelium Jan 20,1-9

721. 12 10 152.

165. 21 116.

2411. 14 1712.

13. 420 1914.

15. 139 16.

63. 34.

22237. 8 58.
19. 1810.
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BOHOSLUŽBY A SMÍŘENÍ 

Pravidelné bohoslužby     
RODINĚ

...konec Kobylístku

neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

 11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály

 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

středa 17.00 eucharist. bohosl. pro děti mladšího školního věku 

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
 18.30 P. Josef Brtník
Úterý 6.30 P. Josef Brtník
 18.30 P. Marek Sklenář koordinuje – pro mládež
Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
 17.00 P. Josef Kopecký, P. Ladislav Banďouch – pro děti  
 18.30 P. Jan Vývoda nebo P. Martin Hobza
Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
 18.30 P. Ladislav Banďouch
Pátek 6.30 P. Marek Sklenář
 18.30 P. Josef Brtník
Sobota 6.30 P. Josef Kopecký/ P. Pavel Šimůnek
 18.30 P. Josef Brtník nebo P. Ladislav Banďouch

Anketa
"Co pro tebe znamená postní doba? Máš ji rád? Co se ti na tomto čase líbí a děláš během ní 
něco jinak?"

Zamyšlení na tento měsíc
Polovina letošní postní doby je za námi. Kdy 
byla ta přesná polovina? Můžete si to spočítat  
v  kalendáři, ale je to asi víceméně jedno. 
Důležité je, že stále máme ještě nějaký čas, 
abychom letošní postní dobu dobře využi-
li a  přiblížili se k  našemu Pánu. Pán Ježíš 
konal dobré skutky skoro pořád, neustále 
někoho uzdravoval, vyprávěl zajímavé pří-
běhy i vše trpělivě znovu a znovu vysvětlo-
val svým učedníkům. Daří se i nám chovat 
takto láskyplně k  lidem okolo nás? Často 

ano, ale často taky ne. Musíme se tedy dále 
snažit. Co nám je oporou v  našem každo-
denním snažení? Papež František říká, ať je 
nám všem povzbuzením Boží milosrdenství, 
kterým nás každodenně Bůh zahrnuje. Kéž 
si v letošní postní době tedy uvědomíme, že 
na to snažení nejsme sami, že se neúnavně 
snaží i náš Pán.

Stránky pro rodiny připravili 
P. Ladislav Banďouch, SDB 

a Vilma Dingová 
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FARNÍ AKTIVITY

sudé po 19.15 Hovory o bibli s jáhnem Jaroslavem Schrötterem, místnost Emauzy
liché út 19.20 Hovory nad katechismem s jáhnem Josefem Fiřtem, místnost Emauzy
středy  17.50 Setkání dětí s rodiči v přípravě na 1. svaté přijímání, kostel
každý čt 19.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
postní pá 17.55 Pobožnost křížové cesty, kostel (na Velký pátek již v 15.00)
út 8., 15., 29.  18.30 Úterky u Terky, malé skupinky 
12. so 8.30-16.00 Duchovní obnova pro salesiánskou rodinu, kostel, farní sál
13. ne 10.30 3. skrutinium čekatelů křtu
   Klub seniorů – Výstava velikonočních pohlednic p. Janáka, farní sál
  19.30 Setkání pastorační rady farnosti
14. po 10.00  Setkání se seniory v ROSE – Svatý týden
  19.00 Setkání rodičů dětí v přípravě na 1. svaté přijímání, farní sál
15. út 19.30 Večer chval, kostel
16. st 19.15 7. přednáška kurzu Zacheus, farní sál, pro přihlášené
17. čt 15.00 Bohoslužba v D. D. Mirovická
18. pá 17.30 Svátost smíření 2. způsobem, kostel
  18.30 Zastavení s Donem Boskem, kostel
19. so 9.00-18.00 Setkání mládeže s biskupy v Salesiánském centru
20. ne 19.30 Setkání akolytů
21.-22. po-út  Návštěvy nemocných po domech
23. st 16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
24. čt 18.30  Bohoslužba Zeleného čtvrtku
  20.00-8.00 Celonoční bdění s Ježíšem v Getsemanech (boční kaple)
25. pá 8.00  Modlitba ranních chval a hodinky četby
  15.00  Pobožnost křížové cesty dětí
  18.30  Velkopáteční obřady. Velkopáteční sbírka na Svatou zemi
26. so 8.00  Ranní chvály, hodinka četby
  8.30  Bezprostřední příprava na křest
  10.30-19.00 Modlitba u Božího hrobu (boční kaple)
  20.00  Vigilie vzkříšení 
27. ne 10.30 Křty dětí
    Na všech bohoslužbách sbírka na salesiánské dílo a žehnání pokrmů
28. po 19.15 Setkání společenství živého růžence
31. čt 15.00 Bohoslužba v D. D. Mirovická

1. pá  Pouť farností IV. vikariátu ve Svatém roce milosrdenství do kostela 
   Božského Srdce Páně na Vinohradech
3. ne 10.30  Křty dětí
  19.30  Setkání konvertitů naší farnosti, farní sál
4. po 19.15 Setkání rodičů dětí v přípravě na 1. svaté přijímání, farní sál
5.-6. út-st  Jarní bazar dětského oblečení na podporu uprchlíků, farní sál
6. st 16.00  Bohoslužba v DD Ďáblice
7. čt 19.00  Modlitby za povolání ke kněžství a zasvěcenému životu, kostel
  19.30-23.00 Noční adorace, kostel
8. pá 17.00  Výstav Krista svátostného, příležitost ke svátosti smíření, kostel
  19.20 Uvedení do duchovní četby Písma následující neděle, kostel
8.-10. pá-ne  Společenství rodin ve Zdicích
9. so  Florbalový turnaj Pohár Uhříněvského starosty
10. ne  Klub seniorů – Kostel Nejsvětějšího Srdce Páně – brána milosrdenství

březen 

duben


